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1. Bakalářem za rok. Část oborů se může přesunout ze středních na vysoké školy, získání titulu bude
rychlejší  
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Až polovina středoškolských oborů by podle ministra školství Mikuláše Beka (STAN) měla poskytovat všeobecné vzdělání. Dnes není profesně zaměřena jen třetina oborů. Podle plánů ministra by 
odborné zaměření mohli někteří žáci získat až na univerzitě. Aby bylo vysokoškolské vzdělání přístupnější a mohlo rychleji reagovat na trh práce, tak Bek navrhuje, aby lidé mohli vystudovat na bak
aláře za jeden až dva roky. Dnes trvá klasický bakalářský program tři roky. Bek se chce tímto krokem přiblížit tomu, co už funguje v zahraničí.
„Připravujeme novelu vysokoškolského zákona, která by měla vytvořit i z hlediska akreditací a personálních požadavků lepší podmínky pro profesně zaměřené obory. Buď bakalá řských ve stejné d
élce jako nyní, tedy tříletých, anebo kratších jednoletých a dvouletých, které u nás zatím vlastně nejsou,“ uvedl Bek pro HN. Oproti klasickému bakalářskému studiu by byly zaměřené spíše na prax
i a více by se do jejich podoby mohly zapojit firmy.
„To je zkušenost řady západních zemí a může to pro část profesních kvalifikací vytvořit lepší podmínky než snaha udržet současný tradiční model,“ vysvětluje Bek s tím, že by se to samozřejmě ne
týkalo všech oborů. U jakých by se studium mohlo zkrátit, ale zatím neřekl. 
„V době, kdy jsem studoval, na vysoké školy odcházelo deset procent osmnáctiletých. Dneska je to v Česku 50 procent a v řadě zemí třeba i 80 procent. To samozřejmě znamená, že organizace vý
uky zejména v prvních letech musí být trochu jiná,“ vysvětluje Bek navrhovanou změnu ve vzdělávání.
Vysoké školy si zkrácené studijní programy zatím nedovedou příliš představit. „Obávám se, že ani důraz na praktické studium a profesní zaměření nebude umožňovat dostatečnou praxi pro dosaže
ní potřebných výstupních kompetencí,“ říká například Vít Zouhar, prorektor pro studium Univerzity Palackého v Olomouci.
Podle něj by byly jednoleté programy vůči tříletým v nevýhodě. Dovede si ale představit model, v němž by se praxe uznávala jako bakalářské studium, který funguje v Británii. Tam mají takzvané N
VQ, tedy kvalifikace, které jsou zaměřené na praktické dovednosti, které se studenti učí přímo ve firmách a tam také skládají závěrečné zkoušky. Jsou v zásadě ekvivalentem českého bakaláře.
Jak přesně by studium vypadalo, ministerstvo ještě neví, tedy ani to, jestli by absolvent takového oboru získal klasický bakalářský titul, nebo jiný. Diskuse je na začátku i podle Národního
akreditačního úřadu. „Určitě si takový model dovedeme představit, ale šlo by o celkem revoluční krok a určitě by nebyl hotový za rok,“ říká místopředseda úřadu Tomáš Fliegl.
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Zatímco o jednoletém bakalářském studiu vysoké školy zatím příliš neuvažují, profesně zaměřené tříleté programy by řada z nich chtěla podpořit. Cesty, jak to udělat, hledá i Národní akreditační úřa
d.
Prezident Unie zaměstnavatelských svazů Jiří H orecký podporu profesně zaměřených programů vítá, ale před jejich zkracováním je podle něj třeba si ujasnit, co budou jejich absolventi umět. „Sch
ází mi debata o tom, jaké budou mít kompetence a jestli budou použitelní v praxi.“ 
Jak by profesně zaměřené programy mohly vypadat, popisuje emeritní rektor a současný prorektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja: „Například ekonomické vysoké školy by měly z vět
ší části nabízet právě profesně zaměřené programy. Třeba v oboru účetnictví žádné akademické znalosti nepotřebujete.“
„Vedle toho by například existoval akademický obor Národní hospodářství, který bude naopak vychovávat specialisty v oblasti vědy a výzkumu,“ dodává Tuleja, který se profesně zaměřenými progr
amy dlouhodobě zabývá.
Zástupci průmyslu větší propojení bakalářských prog ramů s praxí podporují. Podle tajemnice sekce vzdělávání Hospodářské komory Heleny Úlovcové by se tak otevřel prostor pro financování ze st
rany soukromého sektoru, který by mohl „kompenzovat“ limity veřejných rozpočtů.
„Předpokladem je jasně nastavené systémové prostředí, které zaměstnavatelům umožní podobu vzdělávání aktivně ovlivňovat a spoluvytvářet,“ říká. Podle Tuleji by taková spolupráce mohla vyso
kým školám pomoci i získat více odborníků z praxe. V současné chvíli je pro ně náročné je zaplatit.
Dalším důvodem, proč se profesně zaměřené programy nedaří tolik rozšiřovat, je strach univerzit, že to sníží jejich prestiž. Proto se stále drží spíše na oblastních vysokých školách. „Pomohlo by, k
dyby ministerstvo nebo Národní akreditační úřad definovaly, jaké programy by měly vznikat jako profesní,“ míní Tuleja. Tedy například jasně říct, že zmíněné účetnictví bude fungovat jen jako profe
sní program.
V současné době vzniká v Karlových Varech první polytechnická vysoká škola, která by mohla ukázat, jak by mohl nový model vzdělávání fungovat. Plně otevřít by se měla do dvou let. Jejím zaklad
atelem a zdrojem financí nebude stát, ale kraj, a to společně s místními firmami i nejbližšími existujícími univerzitami.
„Měla by vzniknout konsorcia tažená krajem, Hospodářskou komorou, některými silnými firmami a blízkou univerzitou, my jsme připraveni pilotní obory podpořit dotacemi,“ uvádí Bek. 
Podobné školy působí například v Německu pod názvem fachhochschule, ve Francii jsou to polytechniky a v USA community college. „Vzdělávají lidi pro regionální trh práce, chodí na ně většinou s
tudenti z bližšího okolí a mají programy šité na míru blízkým podnikům,“ popisuje ministr.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Bakalářem za rok. Část oborů se může přesunout ze středních na vysoké školy, získání titulu bude rychlejší ( HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium, Vedení
univerzity); Vystudovat vysokou školu za rok? Ministr navrhuje revoluční krok ve vzdělávání ( HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Vedení univerzity ); Vystudovat vysokou školu za rok? Ministr
navrhuje revoluční krok ve vzdělávání (HospodářskéNoviny.cz - Hn.cz - Archiv, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
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Střední školy mají být více všeobecně zaměřené. Odbornost by žáci mohli získat kratším studiem na univerzitách. Na tom, jak by vypadalo, by se podílely podniky. 

Až polovina středoškolských oborů by podle ministra školství Mikuláše Beka (STAN) měla poskytovat všeobecné vzdělání. Dnes není profesně zaměřena jen třetina oborů. Podle plánů ministra by 
odborné zaměření mohli někteří žáci získat až na univerzitě. Aby bylo vysokoškolské vzdělání přístupnější a mohlo rychleji reagovat na trh práce, tak Bek navrhuje, aby lidé mohli vystudovat na bak
aláře za jeden až dva roky. Dnes trvá klasický bakalářský program tři roky. Bek se chce tímto krokem přiblížit tomu, co už funguje v zahraničí. 

„Připravujeme novelu vysokoškolského zákona, která by měla vytvořit i z hlediska akreditací a personálních požadavků lepší podmínky pro profesně zaměřené obory. Buď bakalářských ve stejné d
élce jako nyní, tedy tříletých, anebo kratších jednoletých a dvouletých, které u nás zatím vlastně nejsou,“ uvedl Bek pro HN. 

Oproti klasickému bakalářskému studiu by byly zaměřené spíše na praxi a více by se do jejich podoby mohly zapojit firmy. „To je zkušenost řady západních zemí a může to pro část profesních kvali
fikací vytvořit lepší podmínky než snaha udržet současný tradiční model,“ vysvětluje Bek s tím, že by se to samozřejmě netýkalo všech oborů. U jakých by se studium mohlo zkrátit, ale zatím neřekl
. 

„V době, kdy jsem studoval, na vysoké školy odcházelo deset procent osmnáctiletých. Dneska je to v Česku 50 procent a v řadě zemí třeba i 80 procent. To samozřejmě znamená, že organizace vý
uky zejména v prvních letech musí být trochu jiná,“ vysvětluje Bek navrhovanou změnu ve vzdělávání. 

Vysoké školy si zkrácené studijní programy zatím nedovedou příliš představit. „Obávám se, že ani důraz na praktické studium a profesní zaměření nebude umožňovat dostatečnou praxi pro dosaže
ní potřebných výstupních kompetencí,“ říká například Vít Zouhar, prorektor pro studium Univerzity Palackého v Olomouci. 

Podle něj by byly jednoleté programy vůči tříletým v nevýhodě. Dovede si ale představit model, v němž by se praxe uznávala jako bakalářské studium, který funguje v Británii. Tam mají takzvané N
VQ, tedy kvalifikace, které jsou zaměřené na praktické dovednosti, které se studenti učí přímo ve firmách a tam také skládají závěrečné zkoušky. Jsou v zásadě ekvivalentem českého bakaláře. 

Jak přesně by studium vypadalo, ministerstvo ještě neví, tedy ani to, jestli by absolvent takového oboru získal klasický bakalářský titul, nebo jiný. Diskuse je na začátku i podle Národního
akreditačního úřadu. „Určitě si takový model dovedeme představit, ale šlo by o celkem revoluční krok a určitě by nebyl hotový za rok,“ říká místopředseda úřadu Tomáš Fliegl. 

Zatímco o jednoletém bakalářském studiu vysoké školy zatím příliš neuvažují, profesně zaměřené tříleté programy by řada z nich chtěla podpořit. Cesty, jak to udělat, hledá i Národní akreditační úřa
d. 

Jak by profesně zaměřené programy mohly vypadat, popisuje prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja : „Například ekonomické vysoké školy by měly z větší části nabízet právě profesn
ě zaměřené programy. Třeba v oboru účetnictví žádné akademické znalosti nepotřebujete. Vedle toho by například existoval akademický obor Národní hospodářství, který bude naopak vychovávat 
specialisty v oblasti vědy a výzkumu.“ 

Zástupci průmyslu větší propojení bakalářských programů s praxí podporují. Podle tajemnice sekce vzdělávání Hospodářské komory Heleny Úlovcové by se tak otevřel prostor pro financování od fi
rem, což by mohlo „kompenzovat“ limity veřejných rozpočtů. „Předpokladem je jasně nastavené systémové prostředí, které zaměstnavatelům umožní podobu vzdělávání aktivně ovlivňovat a spolu
vytvářet,“ říká. Podle Tuleji by to mohlo školám pomoci i získat více odborníků z praxe. 

Dalším důvodem, proč se profesně zaměřené programy nedaří tolik rozšiřovat, je strach univerzit, že to sníží jejich prestiž. Proto se stále drží spíše na oblastních vysokých školách. „Pomohlo by, kd
yby ministerstvo nebo Národní akreditační úřad definovaly, jaké programy by měly vznikat jako profesní,“ míní Tuleja. Tedy například jasně říct, že zmíněné účetnictví bude fungovat jen jako profes
ní program. 

Aktuálně vzniká v Karlových Varech první polytechnická vysoká škola, jež by mohla ukázat, jak by mohl nový model vzdělávání fungovat. Plně otevřít by se měla do dvou let. Podobné školy jsou na
příklad v Německu pod názvem fachhochschule, ve Francii jsou to polytechniky a v USA community college. „Chodí na ně většinou studenti z bližšího okolí a mají programy šité na míru blízkým pod
nikům,“ popisuje Bek.
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SEKCE: Zpravodajství MUTACE:
PDF STRANA: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Bakalářem za rok. Firmy mají mít vliv na novou podobu studia ( Economia, a.s. - Hospodářské noviny, Slezská univerzita v Opavě, );
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3. Vypínač, dlaždička, klika. Fotografka roky dokumentovala proměny domu z roku 1936  
08:45 | 12.02.24     Originál  Stáhnout
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Architekt navrhne dům tak, aby byl z jeho pohledu dokonalý. Během let se však jeho dílo proměňuje, lidé opravují nefunkční prvky a upravují si mnohé věci podle svého. Slovenská fotografka je
denáct let pečlivě dokumentovala tyto proměny v jednom bratislavském funkcionalistickém domě, který vznikl v roce 1936 podle návrhu architekta Alexandra Skuteckého.

Vypínač, dlaždička, klika, zásuvka, tlačítko na přivolání výtahu. Obyčejné detaily domů a bytů, které vídáme denně. Jsou pevně ukotveny v našem vědomí, ale nevěnujeme jim pozornost. Možná si j
e ani nedokážeme přesně vybavit, rozhodně nás ale nenapadne je vyfotografovat.
Jana Šturdíková to udělala a zaměřila se přitom na život předmětů v běžném funkcionalistickém domě v Bratislavě, postaveném v roce 1936. Mapovala historické i současné vrstvy architektury a by
tového designu. Prošla dům od kotelny po hromosvod a původní prvky hledala i v deseti bytech. Pozorovala, jak se pod vlivem užívání měnily, zachovávaly nebo byly nahrazeny.
Autor fotografie: Aktuálně.cz / Nakladatelství PositiF / Se souhlasem k použití

Jana Šturdíková: DOM
Autorkou fotografií v knize je Jana Šturdíková, autory textů jsou Denis Haberland, Tomáš Pospěch a Jana Šturdíková. Vydalo nakladatelství PositiF (2023), kniha má 164 stran a obsahuje na 550 f
otografií. Více na stránkách nakladatelství: www. positif.cz. Snímky z knihy lze vidět také na výstavě DOM v pražské Galerii Fotografic, která potrvá do 30. března
Detailně také sledovala, jak dům poznamenaly dějiny 20. a 21. století a jaké byly osudy architekta a majitelů. "Architekt byl židovského původu, zahynul za Slovenského národního povstání. Kdy a k
de, je dodnes nejasné. Majitelka byla také židovského původu. Pocházela z Vídně a dům dostala jako svatební dar od rodičů. Za války jí ho zkonfiskovali, po válce jej dostala zpět, po roce 1948 byl 
znovu konfiskován a na začátku 90. let ho dostala zase zpátky v restituci," říká Jana Šturdíková. Všechny tyto změny se nějak projevily i na podobě vnitřních prostor objektu a na jejich vybavení.
"Až donedávna se třeba dochovala mosazná klika navržená prvním ředitelem Bauhausu Walterem Gropiusem. Zajímavé je, že po roce 1933 se tyto kliky nesměly dál vyrábět z mosazi, protože po 
nástupu Hitlera k moci byla mosaz určena jen na zbrojní účely. Na kliky se používaly méně kvalitní kovy," konstatuje Šturdíková. Po rekonstrukci domu v roce 2021 však zmizely dveře i s klikou.
Kniha Dom, ve které je více než 550 snímků Jany Šturdíkové, vznikala od roku 2012 - podle toho, jak se autorce dařilo domlouvat přístup do jednotlivých bytů. Během té doby se měnili jejich majitel
é a fotografka dokumentovala některá místa vícekrát, aby zaznamenala jejich další proměny. Slavnostní křest knihy se uskutečnil 21. února při příležitosti otevření výstavy snímků Jany Šturdíkové v 
pražské galerii Fotografic (výstava potrvá do 30. března).
Jana Šturdíková (*1983) vystudovala dramaturgii na VŠMU v Bratislavě, fotografii na VŠVU v Bratislavě a na Institutu  tvůrčí  fotografie  Slezské univerzity v Opavě. Vystavovala například na n
a festivalech Měsíc fotografie v Bratislavě či Mois de la Photo v Paříži. Od roku 2015 dlouhodobě pracovala na rozsáhlém fotografickém projektu "Châteaux po našom" o chátrajících zámečcích Slo
venska, který byl publikován i ve formě úspěšné fotografické knihy. Její nejnovější projekt Dom vychází rovněž formou obsáhlé fotografické publikace. Více informací na webu
www.janasturdikova.com.
Vypínač, dlaždička, klika, zásuvka, tlačítko na přivolání výtahu. Obyčejné detaily domů a bytů, které vídáme denně. Jsou pevně ukotveny v našem vědomí, ale nevěnujeme jim pozornost. Možná si j
e ani nedokážeme přesně vybavit, rozhodně nás ale nenapadne je vyfotografovat.
Jana Šturdíková to udělala a zaměřila se přitom na život předmětů v běžném funkcionalistickém domě v Bratislavě, postaveném v roce 1936. Mapovala historické i současné vrstvy architektury a by
tového designu. Prošla dům od kotelny po hromosvod a původní prvky hledala i v deseti bytech. Pozorovala, jak se pod vlivem užívání měnily, zachovávaly nebo byly nahrazeny.
Detailně také sledovala, jak dům poznamenaly dějiny 20. a 21. století a jaké byly osudy architekta a majitelů. "Architekt byl židovského původu, zahynul za Slovenského národního povstání. Kdy a k
de, je dodnes nejasné. Majitelka byla také židovského původu. Pocházela z Vídně a dům dostala jako svatební dar od rodičů. Za války jí ho zkonfiskovali, po válce jej dostala zpět, po roce 1948 byl 
znovu konfiskován a na začátku 90. let ho dostala zase zpátky v restituci," říká Jana Šturdíková. Všechny tyto změny se nějak projevily i na podobě vnitřních prostor objektu a na jejich vybavení.
"Až donedávna se třeba dochovala mosazná klika navržená prvním ředitelem Bauhausu Walterem Gropiusem. Zajímavé je, že po roce 1933 se tyto kliky nesměly dál vyrábět z mosazi, protože po 
nástupu Hitlera k moci byla mosaz určena jen na zbrojní účely. Na kliky se používaly méně kvalitní kovy," konstatuje Šturdíková. Po rekonstrukci domu v roce 2021 však zmizely dveře i s klikou.
Kniha Dom, ve které je více než 550 snímků Jany Šturdíkové, vznikala od roku 2012 - podle toho, jak se autorce dařilo domlouvat přístup do jednotlivých bytů. Během té doby se měnili jejich majitel
é a fotografka dokumentovala některá místa vícekrát, aby zaznamenala jejich další proměny. Slavnostní křest knihy se uskutečnil 21. února při příležitosti otevření výstavy snímků Jany Šturdíkové v 
pražské galerii Fotografic (výstava potrvá do 30. března).
Jana Šturdíková (*1983) vystudovala dramaturgii na VŠMU v Bratislavě, fotografii na VŠVU v Bratislavě a na Institutu  tvůrčí  fotografie  Slezské univerzity v Opavě. Vystavovala například na n
a festivalech Měsíc fotografie v Bratislavě či Mois de la Photo v Paříži. Od roku 2015 dlouhodobě pracovala na rozsáhlém fotografickém projektu "Châteaux po našom" o chátrajících zámečcích Slo
venska, který byl publikován i ve formě úspěšné fotografické knihy. Její nejnovější projekt Dom vychází rovněž formou obsáhlé fotografické publikace. Více informací na webu
www.janasturdikova.com.

SEKCE: Hobby

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (2x), tvůrčí (2x), fotografie (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vypínač, dlaždička, klika. Fotografka roky dokumentovala proměny domu z roku 1936 ( Magazin.aktualne.cz - Foto, Slezská univerzita v Opavě );
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4. Nástup zaměstnanců Liberty do práce se opět odkládá, už posedmé  
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Návrat zaměstnanců hutní společnosti Liberty Ostrava do práce se opět odkládá o týden. Informoval o tom předseda tamní odborové organizace Roman Bečica. Doma jsou zaměstnanci od loňs
kého 22. prosince a jejich nástup se každý týden posouvá, protože většina provozů v huti stojí; nyní k posunu dochází už posedmé. Huť se dosud nedohodla s firmou Tameh Czech na dodávká
ch energií. Liberty potvrdila, že většina zaměstnanců nadále pokračuje se stoprocentní náhradou mzdy na takzvaných jiných překážkách na straně zaměstnavatele, a to až do pondělí 19. února.
Výplatní termín bude podle odborů ve středu a mají příslib, že firma výplaty odešle na účet v úterý.

„Máme potvrzené, že se to zase odkládá o týden. Situace je pořád stejná. Pořád by měli jednat. Padla jenom jedna nová věc, že by měli jednat se správcem z Tamehu, protože rozhodující pro náje
zd prvovýroby je obnovit dodávky z Tamehu,“ sdělil Bečica.
Ivo Štěrba za Liberty sdělil, že se firma stále snaží vyjednat se strategickými partnery Tamehu udržitelné řešení. „Náš restrukturalizační plán, který představuje cestu k obnovení našeho provozu a s
placení závazků všem věřitelům, je blokován zamítavým postojem společnosti Tameh jednat o budoucnosti. Proto jsme insolvenčního správce společnosti Tameh písemně požádali o schůzku, na ní
ž bychom se snažili vytvořit strategické partnerství, které by mělo za cíl společnost Tameh zachovat a obnovit její provoz,“ uvedl.
Mluvčí Tamehu Czech Patrik Schober potvrdil, že doma zůstávají i zaměstnanci této firmy. „Management Tamehu opakuje, že je připraven se kdykoliv se zástupci Liberty Ostrava setkat, a nerozu
mí tomu, proč Liberty Ostrava tyto výzvy ignoruje. Pokud Liberty Ostrava nyní nově vyzývá k jednání s insolvenčním správcem Tamehu, jde ze strany Liberty Ostrava pouze o další snahu o zdržová
ní, jelikož insolvenční správce Tamehu nemá dispoziční oprávnění,“ sdělil. Dodal, že Liberty Ostrava by podle veřejných informací měla být v úpadku, místo toho zneužívá ochranné moratorium k od
dálení řešení situace.
Liberty Ostrava už delší dobu čelí poklesu poptávky a má problémy platit závazky. Do práce nechodí ani zaměstnanci jejího dodavatele energií Tameh Czech. Huť je bez energií, protože Tameh jeji
ch dodávky zastavil. Liberty má okolo šesti tisíc zaměstnanců, Tameh zhruba tři sta. Na 22. února svolali odboráři před bránu huti protestní mítink.
„Máme potvrzeno, že ze šesti tisíc zaměstnanců huti jich aktuálně pracuje okolo 1500,“ řekl v pondělí předseda základní organizace OS KOVO Liberty ČR Petr Slanina. Do práce v huti chodí celou 
dobu jen lidé, kteří pracují na nezbytné údržbě, v lednu se k nim přidali i pracovníci z provozů výroby pásů a důlních výztuží, které se podařilo napojit na dodávky tepla od společnosti Veolia Energie.
Kromě toho podle odborů pracují, ale z domova, také zaměstnanci administrativy. Dříve se uvádělo, že jde dohromady zhruba o tisíc lidí. Zaměstnanců, kteří jsou nutní pro udržování zařízení, i prac
ovníků v administrativě je ale podle odborářů více, než se dosud uvádělo.
Oproti tomu zatím nevypadá, že by se spustil provoz středojemné válcovny, která je také napojena na teplo od Veolie a na zemní plyn a kde pracuje okolo tří set lidí. „Dojednává se přísun bram (pol
otovarů), ale ještě to nemají dotažené do konce,“ vysvětlil Bečica.
Liberty má výplatní termín desátý pracovní den v měsíci, což připadá na středu 14. února. „Dneska (v pondělí) jsme dostali příslib, že v úterý budou odeslány výplaty na účet,“ oznámil Slanina. Odb
oráři podle něj stále nedostali odpovědi na otázky týkající se budoucnosti podniku, které vedení firmy zaslali předminulý týden a na něž odpovědi chtěli do 2. února. „Ono se navenek může zdát, že j
sou v klidu, ale zaměstnanci nevědí, co bude dál,“ doplnil Slanina.
Tameh skončil v úpadku a dodávky energií do huti zastavil, Liberty mu totiž za služby neplatila. Ostravská huť, která vyrábí ocel hlavně pro stavebnictví, strojírenství a petrochemický průmysl, má pr
oblémy platit dodavatelům delší dobu, před věřiteli ji ale od loňského prosince chrání moratorium vyhlášené soudem.
Jde o relativně nový nástroj, který je v právní úpravě od konce loňského roku. Restrukturalizační řízení vůči Liberty je prvním svého druhu, který krajský soud v Ostravě řeší.
„Základním hlediskem je mimo jiné poctivost záměru Liberty jako podnikatele v preventivní restrukturalizaci. Soud prostřednictvím restrukturalizačního správce celou dobu sleduje, zda nevyšel naje
vo nepoctivý záměr Liberty (...) Podle současných zpráv restrukturalizačního správce zatím nic takového zjištěno nebylo,“ uvedl místopředseda Krajského soudu pro insolvenční úsek Viktor Břeska.
„V nedávné době se objevily samoúčelné spekulace o tom, že již Liberty Ostrava není solventní – rádi bychom ujistili, že to není pravda a že i nadále dodržujeme závazky vyplývající ze všeobecné
ho moratoria,“ ujistil v pondělí Štěrba. Dodal, že provoz výroby silničních svodidel nadále vyrábí v objemech požadovaných zákazníky a že pro provoz válcovny plochých výrobků a rourovny
zajišťuje firma nákup polotovarů, aby mohla v příštích týdnech dokončit příslušné zakázky.
Náklady na zaměstnance Liberty jsou přibližně 330 milionů korun měsíčně. Tento měsíc by je firma měla bez vytvoření zisku vyplatit podruhé. Za tři měsíce by skupina vyplatila téměř miliardu korun.
„Tento stav není dlouhodobě udržitelný. Musím upozornit, že v problémech není jen ostravská Liberty, ale i další evropské pobočky Liberty. Je evidentní, že majitel Liberty prostředky přelévá, ale ne
řeší podstatu problémů,“ řekl ekonom ze Slezské univerzity  v Opavě  Jan Nevima.
Liberty a Tameh jsou úzce provázané ekonomicky i technologicky. Tameh je někdejší závod Energetika, který byl postaven jako součást tehdejší Nové huti, nynější Liberty. Huti dodává elektřinu, rů
zné plyny a páry. Liberty zase dodává Tamehu palivo v podobě vysokopecních a koksárenských plynů, bez nichž se provoz energetické společnosti neobejde.
Když huť vlastnila skupina ArcelorMittal, byla Energetika vyčleněna do samostatné firmy. Když se majitelem huti stala Liberty Steel Group z koncernu GFG Alliance, Tameh zůstal majetkem společ
ného podniku skupiny ArcelorMittal a polského holdingu Tauron. Liberty a Tameh se přou o ceny a placení prakticky hned od prodeje huti skupině Liberty.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
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5. Architektura jako nástroj demokracie  
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Dalším hostem přednáškové cyklu Moderní výzvy lidstva (MVL), které pořádá Mendelovo gymnázium Opava  ve spolupráci s Fakultou  veřejných  politik  (FVP ), bude architekt Josef Pleskot. T
en bude ve středu 14. února od 11.15 hodin v aule FVP  na Bezručově náměstí 14 hovořit na téma Architektura jako nástroj demokracie, ke kterému sám říká: „Prostředí, kterým jsme obklopeni, ná
s do značné míry formuje. Stejně jako krajina, klima, historie, ale třeba i jazyk. Architektura s těmi všemi fenomény může dobře zacházet. Cílem je, aby vznikl prostor pro život, který bude nabízet co
nejvíce inspirativních příležitostí k potkávání se a k vytváření co nejkvalitnějších společenských vztahů.“ 

Josef Pleskot se narodil 3. prosince 1952 v Písku. V roce 1979 absolvoval fakultu architektury Českého vysokého učení technického v Praze, kde ještě tři roky působil jako asistent na Katedře ději
n a teorie architektury. Už během studií se začal stýkat s osobnostmi blízkými disentu, toužil získávat vědomosti nad rámec toho, co mu nabízela škola, současně cítil i potřebu vyjádřit nesouhlas s 
poměry v tehdejším nesvobodném Československu. Jeho vědecká kariéra byla podmíněná vstupem do Komunistické strany, což odmítl a z fakulty odešel. Až do roku 1991 pak pracoval v Krajské
m projektovém ústavu v Praze. Poté založil AP atelier, kde působí dodnes. Patří mezi nejvýraznější a nejvíce oceňované osobnosti současné architektury. Mimo jiné byl v roce 2009 v odborné anket
ě časopisu Reflex zvolen nejvýznamnější osobností české architektury uplynulého dvacetiletí, v roce 2014 získal titul Architekt roku. Od roku 1995 je členem Spolku výtvarných umělců Mánes. Bese
da s následnou debatou, která je zdarma přístupná studentům, ale i široké veřejnosti, bude přenášena i formou online streamu. Ten bude poté ke zhlédnutí na youtube kanálu Moderních výzev lidstv
a.
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SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Opava
PDF STRANA: 9

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (2x), opava (1x), fakultou (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

6. Fotografický úspěch Petra Kubesy  
11:45 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Hned dvakrát a rovnou na nejvyšších příčkách bodoval zaměstnanec Charity Opava Petr Kubesa v soutěži s názvem Já miluji Opavu. Ve věkové skupině nad dvacet let získaly jeho snímky první mí
sto v kategoriích Příroda ve městě a Pomoc druhým. Vítězný snímek v kategorii Pomoc druhým navíc zachycuje život sociálně terapeutické dílny Radost, ve které Petr Kubesa pracuje jako vedoucí 
dřevařské dílny. 

Fotografickou a výtvarnou soutěž vyhlašuje Mendelovo gymnázium v Opavě a město Opava. V porotě, která hodnotila fotografie bez toho, že by znala jména autorů, zasedli mimo jiné Jiří  Siostrz
onek  z Institutu  tvůrčí  fotografie  Slezské univerzity v Opavě, ředitelka Mendelova gymnázia Monika Klapková či pedagog Adam Wiltsch. Soutěž si klade za cíl zachytit přírodu a běžný život v 
Opavě a přiblížit tak toto město nejen turistům, ale i místním obyvatelům. Výsledky soutěže byly vyhlášeny koncem roku v hudebně Mendelova gymnázia. 

Snímek Petra Kubesy v kategorii Pomoc druhým zachycuje klienta sociálně terapeutické dílny Radost Denise na společném tréninku s opavskými basketbalisty. Klienty tohoto střediska totiž už mn
oho let zve do opavské haly trenér Petr Czudek se svými svěřenci, a Denis si každou takovouto akci velmi užívá, což je vidět i na vítězné fotografii. Připomeňme, že Petr Kubesa je již laureátem prv
ního místa fotosoutěže Můj svět v kategorii Portrét či získal čestné uznání v soutěži Czech Art Photo 2023. Na svých snímcích často zachycuje život v Charitě Opava. A roli soutěžícího zde letos už 
podruhé vyměnil také za roli porotce ve fotosoutěži O nejlepší tříkrálové foto. (red)

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Opava
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Foto: Petr Kubesa PDF STRANA: 21

KLÍČOVÁ SLOVA:  jiří (1x), siostrzonek (1x), institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Fotografický úspěch Petra Kubesy ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava );

Zpět na seznam
 

7. U příležitosti výročí se udělí ceny města  
11:45 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita
v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Každé výročí města bývá příležitostí pro to zamyslet se nad tím, kteří lidé svými mimořádnými činy, velkým a výjimečným pracovním úsilím nebo příkladným a hrdinským chováním přispívají dlouhod
obě k rozvoji města a zasloužili by si ocenění. Ani letošní rok nebude výjimkou. „Zásady ocenění a poct statutárního města Opavy umožňují sice udělovat některá ocenění každoročně, ale slavnostní
galavečer, na který jsou zváni všichni nominovaní a vzácní hosté, bývá jen u speciálních příležitostí. A tato příležitost právě nastala. Pokud tedy ve vašem okolí znáte někoho, kdo by si cenu města z
asloužil, neváhejte a pošlete nám nominaci,“ uvedla Jana Foltysová z kanceláře primátora. 

Nejvyšším oceněním je Čestné občanství statutárního města Opavy. Tuto poctu měli v nedávné minulosti například Václav Havel nebo Pavel Tigrid. Čestné občanství je udělováno jako výraz oceně
ní mimořádných zásluh o město Opava, zvláštní projev úcty významným osobnostem či za mimořádné činy spojené s osobním hrdinstvím. 

Dalším vysokým oceněním je pak Medaile statutárního města Opavy. Tu město uděluje jako výraz ocenění za mimořádné celoživotní či dlouhodobé zásluhy o rozvoj města či za mimořádný čin v ob
lastech, jako jsou vzdělávání a výchova, kultura, společenské vědy, přírodní vědy, architektura a urbanismus, hospodářský rozvoj, rozvoj občanské společnosti, sport, žurnalistika a publicistika, roz
voj zahraničních vztahů a jiné. Připomeňme si, že nositeli medaile jsou například Martin Černohorský za rozvoj Slezské univerzity , Mons. Josef Veselý za literární činnost a dlouhodobou službu 
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v opavské farnosti, Evžen Hadamczik za významné úspěchy a dlouhodobý přínos pro opavský fotbal či Jana Horáková za zásluhy o uchování a rozšiřování tradic zahraničního i domácího odboje a
vojenské historie. Od roku 2004 bylo dosud uděleno 12 medailí. 

Za významné celoživotní či dlouhodobé zásluhy o rozvoj statutárního města Opavy či za významný čin mohou nominovaní získat také Cenu statutárního města Opavy. „Tato cena je udělována čast
ěji, za posledních 20 let ji získalo 39 osobností. Z oblasti sportu to byli například Jakub Holuša, Jan Kudlička či Vladimír Klimt, nositelem je také Ivo Klimeš, autor současné podoby Horního náměst
í s nepřehlédnutelnou koulí, Památníku Petra Bezruče nebo rekonstrukce budovy České spořitelny. Mezi nositele patří také Zdeněk  Jirásek , Antonín Zelenka, Vladimír Birgus, Karel Müller a další,
“ vyjmenovává Jana Foltysová. 

Nejvyšším oceněním v oblasti kultury je pak Cena Petra Bezruče, která se uděluje zpravidla co dva roky. Historie udělování tohoto ocenění sahá až do roku 1959. Mezi poslední laureáty patří Zdenk
a Tomášková, osobní sekretárka Petra Bezruče, sochař Kurt Gebauer či umělec, pedagog, organizátor hudebních festivalů a publicista Petr Hanousek. Cena Petra Bezruče je udělována za dlouho
dobé zásluhy o rozvoj kultury města či za mimořádný tvůrčí čin, který přispěl k dalšímu rozvoji kulturního života města a regionu. 

Celé Zásady ocenění a poct statutárního města Opavy, seznam laureátů i formulář pro nominaci naleznete na webu www.opava-city.cz v sekci Vyhlášky a předpisy. Termín pro zaslání nominací je 
15. dubna s tím, že ceny budou uděleny v průběhu galavečera k příležitosti 800 let města Opavy v září.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 19

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), zdeněk (1x), jirásek (1x)

Zpět na seznam
 

8. Dny otevřených dveří na SLU  
11:50 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-
přírodovědecká fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Pokud se chystáte na vysokou školu a váháte s výběrem oboru, přijďte se podívat na dny otevřených dveří, které pro uchazeče připravila Slezská univerzita. Nejprve své dveře otevře 25. 1. Obcho
dně podnikatelská fakulta v Karviné, 13. 2. pak online den otevřených dveří plánuje Fyzikální ústav v Opavě. Fakulta veřejných politik se otevře 17. 2. a 9. 3. pořádá Open days Filozoficko -příro
dovědecká fakulta . Více informací najdete na webových stránkách www.slu.cz.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 26

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Dny otevřených dveří na SLU ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Fakulta veřejných politik, Opava ); Dny otevřených dveří na SLU
(Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava ); Dny otevřených dveří na SLU ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního
města Opavy, Fyzikální ústav v Opavě, Opava); Dny otevřených dveří na SLU ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Obchodně-podnikatelská fakulta, Opava );

Zpět na seznam
 

9. Zemřel Martin Černohorský. Čest jeho památce  
13:09 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Muni.cz - SCI  AUTOR: Zuzana Jayasundera SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 5x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve věku 100 let zemřel dne 9. 2. 2024 profesor Martin Černohorský, významný fyzik a odborník na fyzikální vzdělávání, který spojil svůj studijní i profesní život s Přírodovědeckou fakultou MU.

Vystudoval učitelství matematiky a fyziky na MU, v letech 1948−1950 působil na SCI MUNI jako výpomocný asistent. Roku 1952 obdržel titul doktor přírodních věd a začal pracovat jako odborný a
sistent na Katedře fyziky. V letech 1956−1967 působil jako vědecký pracovník Československé akademie věd. V roce 1963 získal titul kandidát věd. Od roku 1967 do roku 1988 působil na fakultě j
ako docent. Od roku 1989 spolupracoval s MU jako samostatný odborný pracovník. V roce 1990 se stal profesorem. V letech 1992−1998 byl prvním rektorem nově založené Slezské univerzity  v
Opavě . Od roku 1999 byl statutárním emeritním profesorem na Ústavu teoretické fyziky a astrofyziky SCI MUNI. Za svou práci, nejen pro MU, získal řadu ocenění, mezi nimi např. Stříbrnou plaket
u Františka Křižíka Československé akademie věd za zásluhy o rozvoj technických věd nebo Zlatou medaili MU za vynikající přínos k vědeckému a vzdělávacímu působení univerzity. Odborně se ř
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adu let zabýval krystalografií a rentgenografií, historií fyziky se zaměřením na Newtonovo dílo. Intenzivně se věnoval fyzikálnímu vzdělávání.
Pana profesora si můžete připomenout v přehledovém článku 100 let Matina Černohorského, který jsme vydali u příležitosti jeho stých narozenin. Obsahuje odkazy na další články a videa.
Inspirativní rozhovor Je radost vidět, když se studentům daří, říká stoletý Martin Černohorský s panem profesorem vydal v srpnu 2023 také magazín Emko (dostupný pouze česky).
Rozloučení s panem profesorem Černohorským se uskuteční ve čtvrtek 22. 2. 2024 ve 14: 00 hodin v brněnském krematoriu
Čest památce pana profesora Martina Černohorského a jeho odkazu.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

10. SOUČASNÁ LITERATURA OPAVSKAJiž zítra bude v…  
16:00 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezské zemské muzeum SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

SOUČASNÁ LITERATURA OPAVSKAJiž zítra bude v Památníku Petra Bezruče přednášet Doc. PhDr. Libor Martinek, Ph.D. ze Slezská  univerzita  v Opavě .V Opavě a v jejím okolí žije v souča
snosti několik významných autorů starší i mladší generace aktivně publikujících a veřejně prezentujících svou literární tvorbu, kteří dokázali přesáhnout rámec lokálního písemnictví. V naší přednáš
ce spojené s besedou se budeme věnovat současné literatuře Opavska, tedy v období po roce 1990, proto pomíjíme starší autory (P. Bezruč, L. Hořká atd.). Přednáška prezentující Opavsko jako p
ozoruhodný současný region obsahující také vyprofilovaná knižní nakladatelství bude spojena s prezentací a s ukázkami zhudebněné poezie autorů Opavska.Termín konání: 13. 2. 2024, 17.00.Míst
o konání: Památník Petra Bezruče, Ostrožná 35, Opava.Odkaz na událost:https://fb.me/e/61TjfcVOHFoto: Slezská  univerzita  v Opavě .

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (2x)

Zpět na seznam
 

11. Zažij Barcamp 2024 � a rozšiř své znalosti o…   
16:19 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-
podnikatelská fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zažij Barcamp 2024 � a rozšiř své znalosti o širokou škálu témat, jako jsou například: �� marketing a jeho trendy,�� podnikání,�� digitální média,�� internetové apky a technologie,�� no
vinky online světa. � Barcamp startuje 18. května 2024� Fakulta umění, City Campus OU � Místo si můžeš chytit zde: www.barcampostrava.cz/registrace

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zažij Barcamp 2024 � a rozšiř své znalosti o… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

12. Opavská Slezská univerzita se loučí se svým prvním rektorem a zakladatelem  
16:42 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Opavský a hlučínský deník  AUTOR: Jitka Hrušková SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na budově Slezské univerzity visí černý prapor. Zemřel její zakladatel a první rektor Martin Černohorský. Brněnský rodák oslavil vloni 31. srpna životní jubileum - sto let. Profesně se zabýval pře
devším vlastnostmi kovů a jeho pracovní život byl kromě opavské univerzity spojen také s brněnskou Masarykovou univerzitou.

Martin Černohorský byl organizátorem vědeckého i veřejného života, stál u zrodu České konference rektorů a byl jejím prvním kancléřem. Sepsal řady odborných publikací a byl držitelem mnoha o
cenění. Například medaile MŠMT ČR II. stupně za průkopnické dílo ve vysokoškolské pedagogice, medaile Za zásluhy o vědu od Učené společnosti České republiky, pamětní medaile Senátu, Cen
y města Brna, Zlaté medaile Slezské univerzity nebo medaile města Opavy. Profesorem byl jmenován v červnu 1990 a o dva roky později se stal prvním rektorem Slezské univerzity. Funkci vykoná
val dvě volební období, tedy do roku 1998.
V roce 1993 se Martin Černohorský zasadil o otevření Rakouské knihovny a v roce 1997 o Německou knihovnu, o rekonstrukci objektu někdejší Zemské vlády slezské v Masarykově ulici pro potřeb
y Filozoficko-přírodovědecké fakulty a v neposlední o uzavření prvních dohod o spolupráci univerzity se zahraničními partnery. Důkazem, že si Slezská univerzita svého prvního rektora stále váží je t
o, že po něm vloni 4. září pojmenovala svou aulu a protagonista se slavnostního aktu ve svém „požehnaném“ věku zúčastnil.
Během působení na Slezské univerzitě si Martin Černohorský získal obdiv i respekt blízkých spolupracovníků. V pořadí třetí rektor Zdeněk Jirásek si vybavuje jeho neuvěřitelnou přesnost a precizn
ost. „Všechno měl pokaždé dokonale promyšlené. Vzpomínám si na situaci při řešení odvolání nepřijatých studentů v době, kdy jsem byl proděkanem pro studijní záležitosti.. „Předložil jsem mu svůj
postup a on nic nenamítal, ale když jsem si později pro už vyřízené materiály přišel, vrátil mi je včetně analýzy slabin mnou zvoleného systému s poznámkou, že by pro příští rok doporučoval návrat 
k tomu původnímu. Zachoval se dokonale noblesně a já jsem mu dal za pravdu,“ řekl Zdeněk Jirásek a připojil další událost, která rektora Černohorského dokonale charakterizovala.
Během promoce vypadla elektřina a tím pádem oněmělo i ozvučení včetně fanfár a studentské hymny. Rektor se tím však zaskočit nenechal a sám se pustil do zpěvu. Ostatní univerzitní funkcionáři
se k němu připojili a Gaudeamus zazpívali společně, takže nakonec u promoce akademická hymna přece jen zazněla.
Vedoucí Ústavu fyziky Zdeněk Stuchlík  s profesorem  Martinem Černohorským úzce spolupracoval už při zřizování Slezské univerzity. Do doby jeho jmenování rektorem v ní působil jako pověře
ný rektor a po jeho nástupu byl pak několikanásobným univerzitním prorektorem. „Vzpomínám na něj a dál vzpomínat budu jako na úžasného člověka, který byl vzhledem k problematice vysokých 
škol vybavený neuvěřitelně skvělými organizačními schopnostmi. Jeho osobnost charakterizuje i to, že si do posledních chvil udržel neuvěřitelnou duševní svěžest. Vím jistě, že nám všem bude mo
c chybět,“ smutně konstatoval Zdeněk Stuchlík.
Současný rektor Slezské univerzity Tomáš Gongol se s prvním rektorem opavské univerzity osobně setkal až v září při pojmenovávání auly a udělal na něj hluboký dojem. „Jeho charakter a způsob
myšlení se výrazně propsaly do DNA naší univerzity, a to pro mne bylo klíčové. Dokázal se dívat na současné problémy neotřelým způsobem a jako stoletý působil velmi aktivně. Když jsem se ho ja
ko současný rektor zeptal, co by mi ve funkci doporučil, zmínil obezřetnost a bdělost,“ vzpomíná nynější rektor na setkání se svým předchůdcem.
Zástupce vedoucího Institutu tvůrčí fotografie Slezské univerzity Jiří Siostrzonek vnímal rektora Černohorského jako noblesního a vysoce kultivovaného člověka. „Svou osobností a respektem nejen
om v univerzitním prostředí dostal novou univerzitu do povědomí už v jejím počátku. To, že nezůstala okrajovou, ale že se úspěšně zapojila mezi další české univerzity, je jeho zásluhou. Kromě své 
profese byl mimořádně vzdělaný i v oblasti umění a vlastnil jednu z nejlepších sbírek samizdatové literatury. Pro všechna jednání byl pokaždé argumentačně připravený. Takových lidí je dnes bohuž
el už jako šafránu,“ míní Jiří Siostrzonek.
Na rektorátu je zřízeno pietní místo s fotografií profesora Martina Černohorského, doplněné květinami a svíčkami. Prostor je vyhrazený i pro květiny a svíčky, které přinesou ti, kteří se jeho památce 
přijdou poklonit.

SEKCE: Deníky
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KLÍČOVÁ SLOVA:  stuchlík (1x), profesorem (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Opavská Slezská univerzita se loučí se svým prvním rektorem a zakladatelem ( Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Vedení univerzity ); Opavská Slezská univerzita se
loučí se svým prvním rektorem a zakladatelem (Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Opavská Slezská univerzita se loučí se svým prvním rektorem a
zakladatelem (Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Institut tvůrčí fotografie ); Opavská Slezská univerzita se loučí se svým prvním rektorem a zakladatelem ( Denik.cz - Opavský a hlučínský deník,
Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

13. Dlouho očekávaný film "Tady Havel, slyšíte mě?“ z…  
17:33 | 12.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dlouho očekávaný film "Tady Havel, slyšíte mě?“ z dílny našeho pedagoga Petra Jančárka putuje do kin. Nový film nahlíží na tři poslední exprezidentovy životní roky a v kinech jej uvidíte již od 11. d
ubna 2024. Více informací se dočtete v aktualitě na našem webu:Fyzikální  ústav  v OpavěMultimediální techniky v Opavě

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Dlouho očekávaný film "Tady Havel, slyšíte mě?“ z… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

14. Zemřel první rektor Slezské univerzity Martin Černohorský  
02:05 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  AUTOR: (rich) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Opava  – Slezská  univerzita  v Opavě  oznámila v sobotu na svých sociálních sítích smutnou zprávu. Ve věku sto let zemřel první rektor univerzity, profesor Martin Černohorský, vynikající fyzik a 
matematik. „Sdílíme s vámi zprávu z nejsmutnějších. Právě jsme se dozvěděli, že zemřel první rektor naší univerzity prof. Martin Černohorský, vynikající fyzik a matematik, který se zcela zásadním 
způsobem zasadil o vznik naší univerzity, a který také určoval první léta jejího rozvoje,“ uvedla Slezská  univerzita  v Opavě  na svém facebookovém profilu. „Ještě vloni v září jsme měli příležitost 
těšit se z jeho úsměvu a vitality, když přijel do Opavy přijmout náš hold ke svým 100. narozeninám. Nyní sdílíme hluboký smutek s jeho blízkými a prosíme všechny, kdo jste tohoto vzácného člověk
a znali, abyste mu věnovali tichou vzpomínku,“ končí vzpomínka na Martina Černohorského.

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Nový Jičín
PDF STRANA: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (2x), slezské (1x), univerzity (1x), opava (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zemřel první rektor Slezské univerzity Martin Černohorský ( VLTAVA LABE MEDIA a.s - Moravskoslezský deník, Slezská univerzita v Opavě, Ostrava-město ); Zemřel
první rektor Slezské univerzity Martin Černohorský (VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník, Slezská univerzita v Opavě, Karviná );

Zpět na seznam
 

15. V polském Sejmu poprvé zazněla slezština. Konání divadelního představení umožnila až nová vláda  
08:52 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Radiožurnál  AUTOR: Kateřina Havlíková and, SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Při poslechu slezštiny se člověk neubrání pocitu, že zaslechl tu češtinu, tu němčinu a tu polštinu. Nejde přitom o žádné nářečí. Slezština je podle jazykovědců plnohodnotným jazykem, který svo
u podobou vypovídá mnohé o komplikované a velmi pohnuté minulosti Slezanů, takzvaných Ślązaků. O historii Horního Slezska a jeho obyvatel vypráví i divadelní představení Mianujom mie Ha
nka, které poprvé v historii přineslo slezštinu jako součást uměleckého díla do budovy polského sejmu.

„Mianujom mie Hanka je představení o velmi vážných věcech – pro nás Slezany. Je o historii vepsané do života jediné postavy, a to Hanky, která vypráví o osudech obyvatel našeho regionu v čase
ch dějinných zlomů,“ přibližuje Grażyna Bułková, herečka Teatru Śłąskiého a Teatru Korez v Katowicích, představitelka Hanky, hrdinky divadelního představení Mianujom mie Hanka od Alojze Lysk
ieho.

Čtěte také

Nářečí, gorolský kroj a opevnění Šance. Nejvýchodnější kout Česka se dostal i do knihy Trujkunt

Prvním takovým zachyceným zlomem je plebiscit v Horním Slezsku v roce 1921 o setrvání regionu v hranicích Výmarské republiky nebo připojení k Polsku. Následují obě světové války a 50. léta. P
ředstavení vypráví o historii formování středoevropských států v dnešních hranicích, ale taky perzekucích, potlačování kultury, čistkách nebo emigraci.

Kus soukromé historie
Především je však o životě jedné ženy, která ve válečné, meziválečné a poválečné době ztrácí své blízké.
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„Každý, kdo to představení zhlédne, mi říká: ‚Bože, jako kdybych slyšel vzpomínky mojí babičky, mojí mámy.‘ A ona je to i moje historie,“ popisuje Grażyna. „Brýle, ve kterých hraju, patřily mému ta
tínkovi, který nežije už třicet šest let. A šaty zase mamince, ta tu není tři roky.“
„Pro mě je to vážná součást toho představení. Protože tak jsou se mnou, rodiče – Ślązaci. Myslím, že se dívají shůry a jsou pyšní, že slezština poprvé zní na půdě polského Sejmu. To bylo dřív nepř
edstavitelné.“

Jazyk jako každý jiný
Uspořádat slezské divadlo v prostorách Sejmu nedovolila dnes už bývalá předsedkyně Elżbieta Witek z Práva a spravedlnosti. Nový maršálek Szymon Holownia, který vedení Dolní komory převzal 
po parlamentních volbách v říjnu 2023, už ale souhlasil. A tak Sejm hostil představení ve slezštině jen pár dní poté, co do parlamentu dorazil návrh zákona na prohlášení slezštiny regionálním jazyke
m.
„Slezština je slovanským jazykem a vzhledem k historickým okolnostem, například kdo slezský region ovládal nebo jaká do něj pronikala kultura, ten jazyk podléhal českým a německým vlivům – h
lavně lexikálně. Ale je to každopádně jazyk systematický, kodifikovaný,“ popisuje specialistka na Horní Slezsko, politoložka Małgorzata Myśliwiecová z Institutu politických věd Slezské univerzit
y.

Čtěte také

Návrat slezské orlice. Zmizelý památník obětem sedmidenní války se vrací do Orlové

Ve slezštině, kterou doma používá asi půl milionu lidí, vychází také knížky, a to nejen regionální, ale i světové bestsellery jako Hobit nebo Harry Potter. Přesto slezština není uznaným regionálním ja
zykem. Tím je v Polsku pouze kašubština, i když ani Kašubové stejně jako Ślązacy nikdy nebyli uznaní etnickou menšinou.

Boj o záchranu
Slezané neusilují o autonomii regionu, ale o uznání etnicity a jazyka, které by jim umožnilo čerpat mnohem větší prostředky na péči o své kulturní dědictví. „Mohly by vycházet nové publikace, učeb
nice, slovníky. To je důležité, abychom slezštinu vůbec zachránili, protože bez takové činnosti je to jazyk odsouzený k zániku,“ konstatuje Małgorzata Myśliwiecová.
Od roku 2007 už do Sejmu doputovalo sedm takových návrhů zákona. Současný občanský projekt je osmým pokusem, poprvé má ale politickou podporu. Uznání slezštiny regionálním jazykem slíb
il před volbami současný premiér Donald Tusk. A změnu v přístupu Dolní komory Parlamentu potvrdil i souhlas s divadlem.

Terč na zádech
„Slezské představení ve Sloupovém sálu polského Sejmu – to je opravdu velká událost. Předchozí vláda Právo a spravedlnosti se ke slezskému jazyku a jeho uznání stavěla a staví s velkou nechutí
. Můžeme si připomenout výrok jejího předsedy Jarosława Kaczyńskiého, který Slezany označil za maskované Němce,“ říká politoložka.
„Je pravda, že my, Slezané, jsme odedávna, kdy nás připojili k Polsku, využíváni, znevažování. Já mám dodnes takový malý terč na zádech – jak jsem někde na place nebo slyším takové ty narážk
y na Slezsko a slezskost, to mě to bolí,“ svěřuje se Grażyna Bułková.
„Bolí mě to, protože je to něco, co zažíváme od dětství: Slezsko je vždy něco horšího. Něco, co není tak, jak by v očích Poláků mělo být,“ vysvětluje herečka, která Hanku z Horního Slezska hraje
nejen na polských pódiích, ale i za hranicemi už od roku 2016.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

16. I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu…  
11:23 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská univerzita v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu naší SUper Stage poctivě pracujeme, ale vy si vstupenku můžete pořídit už nyní. A pokud jste držiteli jedné z těchto karet ISIC, ITIC, IYTC, Aliv
e a AliveID tak dokonce o 600 Kč z aktuální ceny levněji! Stačí si v aplikaci ALIVE APP vygenerovat kód a pak ho uplatnit ve formuláři při placení vstupenky. Tato sleva platí až do zahájení festivalu
. Tak 17. – 20. 7. 2024 na viděnou!..Colours of OstravaFilozoficko-přírodovědecká fakulta v OpavěObchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzitaFyzikální  ústav  v OpavěFakulta
veřejných politik v OpavěMatematický ústav v OpavěMeltingpot

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu… ( Facebook - Příspěvky, Matematický ústav v Opavě ); I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu…
(Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik ); I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); I letos budeme na Colours of Ostrava! Na
programu… (Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta ); I letos budeme na Colours of Ostrava! Na programu… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

17. Pozvánka na zasedání zastupitelstva  
11:45 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Český Domov s.r.o. - Karvinský zpravodaj  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zveme vás na 11. a 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné, která se budou konat v pondělky 29. ledna a 18. března 2024, vždy od 15 hodin ve velkém sále Obchodně podnikatelské fakulty v K
arviné  Slezské univerzity . Podrobnosti ke konání zasedání budou oznámeny na úřední desce magistrátu. 

Termíny zasedání Zastupitelstva města Karviné a veřejné dokumenty ke stažení jsou dostupné na webu statutárního města Karviné https://www.karvina.cz/magistrat/zasedani.
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SEKCE: Kraje, Města a obce MUTACE: Karviná
PDF STRANA: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pozvánka na zasedání zastupitelstva ( Český Domov s.r.o. - Karvinský zpravodaj, Obchodně-podnikatelská fakulta, Karviná );

Zpět na seznam
 

18. Zápisy na Univerzitu třetího věku  
11:45 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Český Domov s.r.o. - Karvinský zpravodaj  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Přemýšlíte-li, že byste se pustili do něčeho nového a je vám více než padesát let, tak právě pro vás máme skvělou výzvu. V současné době do konce února 2024 můžete využít příležitost podat si př
ihlášku na Univerzitu třetího věku Obchodně podnikatelské fakulty Slezské univerzity  v Karviné . V letním semestru se v kurzech celoživotního vzdělávání otevírá Němčina a Angličtina, Etiketa 
pro každou příležitost, Česká republika a její postavení v soudobém světě, Pohybová hygiena a zdravý pohyb. Více informací o studiu a jednotlivých kurzech najdete na webu univerzity www.slu.cz/
opf/cz/ou3v.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Karviná
PDF STRANA: 4

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zápisy na Univerzitu třetího věku ( Český Domov s.r.o. - Karvinský zpravodaj, Obchodně-podnikatelská fakulta, Karviná );

Zpět na seznam
 

19. Bezplatné nebo placené VPN: Jakou zvolit?  
12:48 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Androiduj.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Použití VPN (Virtual Private Network) vám poskytuje jednu z nejvyšších úrovní online soukromí. Procházení internetem anonymně vás nejen chrání před škodlivým softwarem, sledováním třetích str
an a vášm poskytovatelem internetového připojení, ale…
Použití VPN (Virtual Private Network) vám poskytuje jednu z nejvyšších úrovní online soukromí. Procházení internetem anonymně vás nejen chrání před škodlivým softwarem, sledováním třetích str
an a vášm poskytovatelem internetového připojení, ale také vám umožňuje přístup k obsahu omezenému na konkrétní země a streamovacím službám s nejlepšími novými filmy po celém světě. A co 
kdybyste mohli získat toto všechno zdarma?
Existuje mnoho VPN služeb na trhu, které nabízejí bezplatnou verzi svých služeb. Tyto verze často poskytují omezený počet serverů, nižší rychlost připojení nebo jsou financovány inzeráty. Nicmén
ě, pokud jste ochotni akceptovat určité kompromisy, můžete si užít výhody VPN zcela zdarma.
Je důležité si uvědomit, že bezplatné VPN služby mohou být méně spolehlivé a méně bezpečné než jejich placené protějšky. Některé z nich mohou shromažďovat a prodávat vaše osobní údaje ne
bo mít nedostatečné zabezpečení. Proto je důležité provést důkladný výzkum a vybrat si důvěryhodnou bezplatnou VPN službu.
Existují také VPN služby, které nabízejí zkušební období zdarma nebo peněžní záruku vrácení peněz. Tyto možnosti vám umožňují vyzkoušet službu před tím, než se zavážete k placenému plánu. P
okud vás služba neuspokojí, můžete ji jednoduše zrušit a získat své peníze zpět.
V závěru, i když je možné získat VPN zdarma, je důležité si uvědomit, že bezplatné služby mohou být méně spolehlivé a bezpečné. Je vhodné provést důkladný výzkum a zvolit si důvěryhodnou m
ožnost. Placené VPN služby obvykle nabízejí větší bezpečnost, rychlost a spolehlivost. Nicméně, pokud jste ochotni akceptovat omezení a kompromisy, můžete si užít výhody VPN bezplatně.
FAQ:
1. Jaké jsou nejlepší bezplatné VPN služby?
– Existuje několik důvěryhodných bezplatných VPN služeb, jako například ProtonVPN, Windscribe nebo Hotspot Shield. Nicméně, každá z těchto služeb má své vlastní omezení a kompromisy.
2. Jaké jsou nevýhody používání bezplatných VPN služeb?
– Bezplatné VPN služby obvykle nabízejí omezený počet serverů, nižší rychlost připojení a jsou často financovány inzeráty. Existuje také riziko, že některé služby shromažďují a prodávají vaše oso
bní údaje nebo nemají dostatečné zabezpečení.
3. Jsou placené VPN služby lepší než bezplatné?
– Placené VPN služby obvykle nabízejí vyšší bezpečnost, rychlost a spolehlivost. Tyto slu

Zdroj: https://www.androidpolice.com/free-vs-paid-vpns/

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)
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Zpět na seznam
 

20. Srdečně blahopřejeme zahraničním studentům naší…  
16:51 | 13.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Srdečně blahopřejeme zahraničním studentům naší OPFky, � kteří úspěšně absolvovali státní závěrečné zkoušky v programu Business Economics and Management! ���Našim novým absol
ventům přejeme hodně štěstí a další studijní či pracovní úspěchy. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Srdečně blahopřejeme zahraničním studentům naší… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

21. A protože je dnes Valentýn, připravili jsme si…  
08:06 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

A protože je dnes Valentýn, připravili jsme si pro vás příspěvek o láskách z OPF. ���♀️  Olya & Bishal ��Dva introverti, co se sešli netradičně. �� Olya seděla na zastávce u školy, když 
se Bishal rozhodl, že ji osloví s otázkou, jestli mu půjčí poznámky z hodiny, na kterou oba chodili. A dostal košem. �Olya se v tu chvíli rozhodla, že si vlastně žádné poznámky nikdy nepsala. �D
ohromady je svedla až vášeň pro cestování. � Už teď mohou o svých legendárních zážitcích z cest poutavě vyprávět. ��� Monika & Michal ��Aneb láska na první pohled, ale do špatného 
dvojčete! �� Monika má totiž dvojče, jsou si podobné asi jako vejce vejci. Michal právě potkával ono dvojče Moniky a rozhodl se, že ji napíše. ��� Jenže místo dvojčete Moniky napsal právě
Monice, aniž by tušil, že jsou dvě. Vyměnili si pár slov, zašli na pár randíček a letos budou spolu již krásných 7 let. ��No a Jirka s láskou ke vzdělání je připomínkou toho, že ne každá láska mus
í být romantická. �Hezký Valentýn! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): A protože je dnes Valentýn, připravili jsme si… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

22. Výsledky inspiračních cest MSIC? Např.…  
09:23 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Moravskoslezské inovační centrum SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Výsledky inspiračních cest MSIC? Např. DEMONSTRACE.Vysvětlíme blíže �Demola (= ve finštině místo pro DEMO, tedy demonstrace), je finský projekt, který nám byl představen při inspirační
cestě do Helsinek a Tampere.Demola Global nabízí studentům napříč obory příležitost sestavit týmy a pracovat na společném projektu. Ten by měl být založen na výzvách firem, jež směřují k oblas
ti trendů, budoucnosti a globálních společenských témat. Ze studentů se tak během procesu stávají budoucí zaměstnanci, klienti – zkrátka a dobře ti, kteří budou určovat podobu budoucnosti.✅K d
nešnímu dni už bylo založeno přes 5000 týmů,✅Huby jsou zakládány po celém světě (příkladem Portugalsko, Japonsko, Namíbie).A co to značí? Že Česko nezůstane pozadu!Proto se v prosinci v 
Ostravě uskutečnilo setkání zástupců Demola Global (Ville Kairamo a Janne Eskola) s místními firmami, zástupci města Ostrava!!! - oficiální stránky , Moravskoslezský kraj, Slezská  univerzita  v 
Opavě , VŠB - Technická univerzita  Ostrava, Ostravská univerzita.A výsledek? Pojďme do toho! �Odstartoval se proces plánování spolupráce s univerzitami a řešení výzev firem pro studenty.
Nyní vše ladíme tak, aby projekt DEMOLA v Ostravě přinesl co nejzajímavější výstupy. Nejedná se však o jednorázovou aktivitu, založení Hubu znamená spuštění až tří běhů výzev každý rok. Příno
s této spolupráce s lídry v inovacích je dlouhodobý a značný, aktivita nejenže podporuje inovativní myšlení mladých v podnikatelské sféře, ale také je připravuje na úspěch v regionálních firmách a š
pičkový výzkum na univerzitách. � Kolem 30 % účastníků DEMOLA projektů založí později vlastní startup nebo pokračuje v podnikání. � Registrace jsou již spuštěny: www.demola.net/apply/O
stravaVíce informací o projektu: https://www.demola.net/stories/who-what-is-demola-where #demola #innovation #university #collaborativelearning

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (2x), slezská (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

23. Prostředí, kterým jsme obklopeni nás do značné…  
11:18 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných politik v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prostředí, kterým jsme obklopeni nás do značné míry formuje. Stejně jako krajina, klima, historie, ale třeba i jazyk. Architektura s těmi všemi fenomény může dobře zacházet. Cílem je, aby vznikl pro
stor pro život, který bude nabízet co nejvíce inspirativních příležitostí k potkávání se a k vytváření co nejkvalitnějších společenských vztahů.JOSEF PLESKOT (1952, Písek) je český architekt. Vyst
udoval fakultu architektury ČVUT v Praze. Ve své tvorbě se inspiruje českou moderní tradicí, je držitelem mnoha cen, mimo jiné ceny Architekt roku 2014. V Moravskoslezském regionu se podílel n
a rekonstrukci průmyslového areálu Vítkovice.Akci pořádá Mendelovo gymnázium ve spolupráci s Fakultou veřejných politik v Opavě.Záznam zajišťuje obor Audiovizuální tvorba z Ústavu Filmové, t
elevizní a rozhlasové tvorby Filozoficko-přírodovědecké fakulty Slezské univerzity  v Opavě .

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Prostředí, kterým jsme obklopeni nás do značné… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Prostředí, kterým jsme obklopeni nás do značné…
(Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

24. Cizí jazyk pro firmy, zdravotnické prostředky. Moravskoslezské univerzity otevírají nové obory  
12:19 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Věda a školy  AUTOR: Denisa Doležalová SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Univerzity na Moravě a ve Slezsku přicházejí s nabídkou nových studijních oborů. Nově od akademického roku 2024/2025 nabízejí zajímavé obory filozofické fakulty, ale i ekonomická, hornicko-
geologická či fakulta materiálově-technologická. Další nové obory čekají na akreditaci.
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Na Ostravské univerzitě  (OU) se chystá nový bakalářský program cizí jazyk pro firemní praxi.
„Tento obor reaguje především na poptávku na trhu práce. Katedra sociologie naší filozofické fakulty udělala mezi podnikateli šetření a podchytila ty nejžádanější kompetence, které
zaměstnavatelé očekávají od absolventů,“ uvedla kancléřka OU Monika Šumberová.
Dodala, že další novinkou je na jejich univerzitě doktorský program dějiny umění, a to taktéž na filozofické fakultě. Přihlášky lze posílat do 15. března.

V Ostravě zahájili stavbu výzkumného centra. Má přilákat vědce i ze zahraničí

Univerzita má ambice otevřít i další obory. „Rádi bychom v budoucnu měli nové bakalářské studijní programy jako aplikovanou chemii a data science na přírodovědecké fakultě. Na filozofické fakult
ě by už brzy mohli studovat budoucí novináři. Stejná fakulta žádá i o akreditaci programu aplikovaná humanitní studia pro pracovní trh,“ upřesnila Šumberová.

Inovace a design zdravotnických prostředků
Na Vysoké škole báňské - Technické univerzitě Ostrava  (VŠB-TUO) mají letos také několik novinek. „Otevřela se možnost studovat například obor inovace a design zdravotnických prostředků na f
akultě materiálově-technologické. Studijní program ekonomie otevírá zase naše ekonomická fakulta,“ sdělila mluvčí VŠB-TUO Petra Halíková.
Foto: VŠB-TUO
Proděkan Fakulty materiálově-technologické VŠB-TUO Lukáš Peter při představování nového oboru zaměřeného na výrobu zdravotnických prostředků
Upozornila, že ještě v letošním akademickém roce se budou moci studenti hlásit na obor inteligentní doprava a logistika, který otevře strojní fakulta.
„Nebo se mohou přihlásit do studijního programu revitalizace posthornické krajiny, který otevírá naše nejstarší fakulta hornicko-geologická,“ doplnila Halíková s tím, že škola novými obory reaguje n
a poptávku na trhu práce.

Ostravský superpočítač vyvinul systém, který má zvýšit bezpečnost vlakové dopravy

První kolo přijímacího řízení zde běží tradičně do konce března, pro některé studijní programy budou poté vypsána další kola.

Vrací se obor cestovní ruch a turismus
Slezská univerzita v Opavě (SLU) pak pro akademický rok 2024/25 nový studijní program neotevírá, ale má jiné novinky.
„Potěšíme alespoň ty studenty, kteří litovali, že z nabídky naší Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné dočasně zmizel studijní program cestovní ruch a turismus. U něj se nyní dokončuje proces 
prodloužení akreditace a je tedy nově opět přidán do naší nabídky studijních oborů,“ sdělila mluvčí SLU Karin  Martínková.
Dodala, že zájemci se na tento obor mohou hlásit až do 8. června.

Vědec z Opavy: Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat zemětřesení na Zemi

Martínková upozornila, že SLU má nyní několik studijních programů či jejich forem v různých fázích akreditačního procesu.
„Takže se ještě může stát, že získáme kladné stanovisko od Národního akreditačního úřadu během první poloviny letošního roku. Proto doporučujeme uchazečům o studium, aby sledovali univerzit
ní web, kde podobné novinky zveřejňujeme,“ podotkla mluvčí.
Univerzita např. čeká na akreditaci studijního programu kamera, střihová skladba a digitální postprodukce, rovněž na rozšíření bakalářského studijního programu matematika o specializaci datová 
analýza va Matematickém ústavu SLU.
Na akreditaci se čeká i u magisterského programu sociální politika ve veřejné správě na fakultě veřejných politik.

V Ostravě se začali vzdělávat budoucí zubaři

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  karin (1x), martínková (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Cizí jazyk pro firmy, zdravotnické prostředky. Moravskoslezské univerzity otevírají nové obory ( Novinky.cz - Věda a školy, Matematický ústav v Opavě ); Cizí jazyk pro
firmy, zdravotnické prostředky. Moravskoslezské univerzity otevírají nové obory (Novinky.cz - Věda a školy, Fakulta veřejných politik ); Cizí jazyk pro firmy, zdravotnické prostředky. Moravskoslezské
univerzity otevírají nové obory (Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě ); Cizí jazyk pro firmy, zdravotnické prostředky. Moravskoslezské univerzity otevírají nové obory ( Novinky.cz -
Věda a školy, Obchodně-podnikatelská fakulta);

Zpět na seznam
 

25. Každé moje setkání s architektem Josefem…  
15:03 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Tomáš Navrátil SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Každé moje setkání s architektem Josefem Pleskotem je pro mě zážitkem. Ne jinak tomu bylo i dnes na jeho přednášce na Fakultě  veřejných  politik  v Opavě .

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakultě (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

26. Na MMT jsme právě zakončili třídenní zimní…  
20:00 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na MMT jsme právě zakončili třídenní zimní filmovou školu! � Naši studenti si užili různorodé workshopy, jako například - focení a vyvolávání filmů z analogového fotoaparátu, hraná scéna v ateli
éru nebo workshop v Unisféře. ✨ Fyzikální ústav v Opavě Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Na MMT jsme právě zakončili třídenní zimní… ( Facebook - Příspěvky, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

27. Osmifinále letošního Zimního turnaje je za dveřmi  
20:55 | 14.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Pkfl.cz - Novinky  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Uplynulý víkend měl na programu už jen dvě dohrávky základních skupin. Po jejich odehrání je skladba účastníků osmifinále jasná a 10. ročník Zimního turnaje jde do vyřazovací části.
Podle postupového klíče se v nejsilnější skupině ZT A týká osmifinálový zápas jen týmů na pátém a šestém místě. Ostatní mají zajištěnou účast rovnou ve čtvrtfinále a mohou před jeho konáním ješ
tě ladit formu. Z pátého místa se tedy utkají o další postup FC Inter Ganichi, kteří zakončili skupinu se ziskem 4 bodů. Z posledního místa bude hrát o další účast v turnaji Blyskavka F.C., které soup
eři dovolili pouze body za jedinou remízu.
V této skupině nebyl nikdo 100 % a chuť porážky zakusily všechny týmy. Čelo tabulky patří Borussii Dortšpunt, která díky vzájemnému zápasu přeskočila druhé FK AVANGARD, následuje Red Tea
m a PK HUŇÁČ.
Skupina ZT B měla jasného leadera, kterým byli bezpochyby LitrpůlFC. Skupinou proletěli bez ztráty bodu s nastřílenými 43 góly. Svou pozici potvrdili i ve víkendové dohrávce, kdy přejeli Mazurku 
11:0. Za Litrpůlem byla tabulka o poznání vyrovnanější, druzí Dirty Bastards ztratili na první pozici 6 bodů. Jejich gólový apetit byl ale srovnatelný s Litrpůlem, v síti soupeřů skončilo jejich zásluhou t
aké 43 gólů. Do dalších bojů zasáhnou z této skupiny ještě Legion Aliena B, díky tomu, že v posledním kole udolalali 2:1 právě Dirty Bastards.
Ze skupiny ZT C se v osmifinále objeví na poslední chvíli přihlášení FC Vyhaslé Hvězdy, kteří víkendovou výhrou nad Pivnou partou potvrdili první příčku. Následovat je budou Peru FPF a Mladi a 
Perspektivní, které dělil v tabulce pouze bod, jinak si počínali velmi vyrovnaně.
Osmifinálové dvojice a časy zápasů:
Osmifinálové dvojice slibují napínavou podívanou a máme se rozhodně na co těšit!
Autor: Barbora Klečková

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

Zpět na seznam
 

28. �Tak náročný výběr už komise fotosoutěže MŮJ SVĚT…   
10:00 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Charita Opava SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Tak náročný výběr už komise fotosoutěže MŮJ SVĚT dlouho neměla. Do šestnáctého ročníku této soutěže totiž autoři poslali celkem 214 fotografií značně vyrovnané kvality. Na tom, které z fotog
rafií si odnesou ocenění, se nakonec patron soutěže fotograf světového jména Jindřich  Štreit , pedagog Institutu  tvůrčí  fotografie  FPF Slezské univerzity v Opavě Jiří  Siostrzonek a ředitel
Charity Opava Jan Hanuš shodli až po dlouhém a odpovědném výběru. A po odtajnění jmen autorů je čekalo velké překvapení. První místa ve všech třech vyhlášených kategoriích získali autoři z Tř
ebíče!�❤�Vítězné foto na: https://www.charitaopava.cz/clanek/vyhodnoceni-16-rocniku-souteze-muj-svet-skoncilo-prekvapenim-seznamte-se-s-vitezi/2902#CharitaOpava #MůjSvět #Fotosoutěž

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x), institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x), jiří (1x), siostrzonek (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �Tak náročný výběr už komise fotosoutěže MŮJ SVĚT… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); �Tak náročný výběr už komise fotosoutěže MŮJ
SVĚT… (Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

29. �Open Day Ústavu filmové, televizní a rozhlasové…   
10:00 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Open Day Ústavu filmové, televizní a rozhlasové tvorby se blíží! Patříte mezi filmové nadšence, rádi byste se stali �kameramany, ✂️ střihači nebo �zvukaři? Přijďte 16. února v 15:00 hodin 
do kinosálu FPF na adrese Hauerova 4!S kým se uvidíme?��Audiovizuální tvorba v Opavě  Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �Open Day Ústavu filmové, televizní a rozhlasové… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

30. Pokračuje Zimní jezdecký pohár. Ve Slatiňanech se předvede padesát spřežení  
12:01 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Jezdci.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Druhým kolem vozatajských soutěží bude v sobotu 17. února pokračovat seriál Zimního jezdeckého poháru 2024. Jeho dějištěm se stane hala v hřebčíně ve Slatiňanech. Přihláše
na je padesátka kočárů. Atraktivní soutěž čtyřspřeží pojede šest účastníků.

Ve Slatiňaněch se 17. února odehraje druhé kolo Zimního jezdeckého poháru spřežení. Seriál Zimního jezdeckého poháru zažívá letos jubilejní desátý ročník a mítink ve slatiňan
ském areálu, jež je součástí Národního hřebčína Kladruby nad Labem, do něj patří od samého začátku. „Historie halových vozatajských závodů ve Slatiňanech je však výrazně d
elší, první závody spřežení se u nás konaly už v roce 2006,“ upozorňuje Ing. Kateřina Neumannová z organizačního výboru s tím, že přestávku si vynutila pouze pandemie korona
viru a také rekonstrukce haly.

Vozatajové pojedou v tradičních pohárových kategoriích jednospřeží, dvojspřeží a čtyřspřeží velkých koní. Vedle toho nabídne letošní rozpis také dvě hobby soutěže a soutěž pro páry pony. „O účas
t je mezi jezdci zájem. Přihlášeno je celkem padesát spřežení. Je to drobný pokles oproti loňskému roku, ale obecně účast kolem padesátky kočárů při halových závodech je velmi dobrá. Navíc je n
a soupiskách šest čtyřspřeží, což je výborné“ říká Neumannová a dodává: „V této kategorii se představí i dva reprezentanti Národního hřebčína. S kladrubskými vraníky budou závodit Petr Novák a
Vladimír Moudrý, kteří se účastní v rámci zimní série pouze závodů ve Slatiňanech“.
Dále nastoupí do divácky tolik oblíbeného klání Libor Kurka, Robert Moravec a Jaroslav Jandl. Dorazí také Milan Domes, jenž zapřahne vedle čtyřspřeží také dvojspřeží. Právě v soutěži párů se mu
dařilo už v prvním kole ročníku 2024, které se odehrálo začátkem února v Hradištku. Domes si tam dojel pro vítězství. O totéž se jistě pokusí i při dalším seriálovém zastavení. Konkurovat mu ovšem
bude patnáct soupeřů, mezi nimi David Haitl, Zdeněk  Jirásek , Petr Myslík, Robert Moravec či domácí zástupci Vladimír Moudrý, Samuel Sluka a Kateřina Neumannová.
Nejpočetnější startovní pole bude mezi singly, kam je nahlášeno sedmnáct účastníků. Sestava slibuje napínavou podívanou. Opět nebude chybět Milan Domes a představí se i vítěz úvodního pohár
ového kola Jiří Ziegler. Mítink přilákal i některé další přední jezdce, třeba Lucii Kurkovou, Karla Nývlta, Alenu Brixovou nebo Pavla Drbohlava. Tři účastníci jsou přihlášení do kategorii dvojspřeží po
ny. Mezi nimi několikanásobná mistryně České republiky Monika Pospíšilová.
Dva týdny po slatiňanských závodech se pojede další vozatajské kolo v Tlumačově, následovat budou Brno a Královice. Královický dvůr hostí letos i čtyři parkurové mítinky zim
ní túry. Podrobnosti zájemci najdou na stránkách www.jezdeckypohar.cz. Na této adrese je také odkaz do živého vysílání, které zajišťuje internetová televize EquiTV.
Zdroj: Tisková zpráva Zimního jezdeckého poháru

SEKCE: Ostatní

13/19

https://www.maximusweb.cz/public/original/61391827
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61391827
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE4MjcsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE4MjcsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE4MjcsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61391826
https://www.maximusweb.cz/public/original/61391824
https://www.maximusweb.cz/public/original/61391772
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61391772
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE3NzIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE3NzIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTE3NzIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/61391771
https://www.maximusweb.cz/public/original/61390836
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/61390836
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTA4MzYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTA4MzYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjEzOTA4MzYsInRodW1icyI6MX0=


KLÍČOVÁ SLOVA:  zdeněk (1x), jirásek (1x)

Zpět na seznam
 

31. Členové projektu Dialogem ke vzájemnému…  
12:16 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Členové projektu Dialogem ke vzájemnému porozumění, do kterého je zapojena i naše fakulta �, se dnes v zasedací místnosti děkana sešli k již jedenáctému jednání. Prezentovali tady svá dop
oručení, která by měla vést k lepšímu začleňování a posílení postavení Romů v České republice�. Hovořilo se o specifických odlišnostech romských komunit, mapování jejich potřeb, bariérách soci
ální inkluze v projektem sledovaných lokalitách i o informovanosti veřejnosti k dané problematice.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

32. Fyzikální pohotovost  
12:56 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Více informací zde.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), pohotovost (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Fyzikální pohotovost ( Slu.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě );

Zpět na seznam
 

33. �Minulý týden proběhla vernisáž fotografií…   
14:26 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Vlastivědné muzeum v Olomouci SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�Minulý týden proběhla vernisáž fotografií Bohumila Švédy, kterou uvedl Jindřich  Štreit . Švéda se ve své tvorbě zaměřuje především na události v Rýmařově, kde strávil většinu svého života a j
eho fotografie jsou rovněž i cenným historickým materiálem. Výstava připomíná důležitost umění při zachycování historie a života v regionu.�Fotografie jsou k vidění v přízemí našeho muzea a potr
vá do 24. března.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

34. V dnešním digitálním věku se technologie stává…  
15:06 | 15.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V dnešním digitálním věku se technologie stává stále integrálnější součástí našich životů. Jedním z nejvýraznějších a nejdiskutovanějších technologických trendů poslední dekády je rozhodně
umělá inteligence.V nových dílech Dobré vědět se podíváme na to, co vlastně umělá inteligence je, proč se stala tak populární a jaký vliv má na naši současnou společnost.Dnes v 18:00 se můžete t
ěšit na první díl, který vychází na YouTube kanále Dobré vědět, v němž si Jiří Dobrý přizval odborníka z Ústavu informatiky Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě - Mgr. Kamila Matulu, Ph.D.
Multimediální techniky v OpavěFyzikální ústav v Opavě

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V dnešním digitálním věku se technologie stává… ( Facebook - Příspěvky, Fyzikální ústav v Opavě ); V dnešním digitálním věku se technologie stává… ( Facebook -
Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta);

Zpět na seznam
 

35. Ministerku kultúry Šimkovičovú na konferencii v Abú Zabí verbálne napadli dvaja neznámi agresívni
progresívni liberáli zo Slovenska. Pani prezidentka Čaputová, pán predseda PS Šimečka & spol., občania z
protivládnych protestov, občianska iniciatíva Za slu  

19:31 | 15.02.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Blog.infovojna.bz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ministerstvo kultúry hovorí o mafiánskych praktikách a hanbe Slovákov. "Je to hanba, ktorú slovenskí občania robia v zahraničí, cirkus aký poznáme z čias Igora Matoviča, pred očami organizát
orov medzinárodnej konferencie a účastníkov z celého sveta," tvrdí rezort kultúry, podľa ktorého títo ľudia cielene sledujú každý jeden krok ministerky Šimkovičovej. Ministerstvo vnútra SR už kv
ôli vyčíňaniu a terorizovaniu vyhecovanou progresívnou spodinou chystá protiopatrenia.

Nenávistné a nehorázne praktiky voči ministerke kultúry Martine Šimkovičovej (nominantka SNS) už prekračujú všetky medze. Tvrdí to ministerstvo kultúry. V záverečný deň medzinárodnej konfere
ncii UNESCO o vzdelávaní v oblasti kultúry a umenia v Abú Zabí totiž Šimkovičovú slovne atakovala neznáma osoba pri odchode z miesta konferencie.
Slováci s kamerou a mikrofónom sa podľa rezortu mali tlačiť do auta, v ktorom ministerka odchádzala. Opakovane jej pritom neodpovedali, z akého média či inštitúcie sú. Muž s mikrofónom údajne
iba opakoval, že je zástupcom daňových poplatníkov. Opakovane kládol ministerke otázku, čo robí na tejto "luxusnej zahraničnej ceste za peniaze daňových poplatníkov."  Na incident upozor
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nilo samotné ministerstvo.

Verbálne ataky na ministerku kultúry

Sústavné šikanovanie ministerky kultúry a ministerstva kultúry dospelo podľa rezortu do štádia, že ministerku už aj verbálne atakujú na zahraničnej ceste a svojimi neustálymi útokmi bránia ministe
rke vo výkone jej práce.
"Martina Šimkovičová sa pýta, kto tieto aktivity platí. Kto zaplatil cestu a ubytovanie dvom provokatérom? S akým zámerom a akým cieľom?,"  uvádza MK SR.
Ministerka je podľa vyjadrenia rezortu kedykoľvek pripravená odpovedať na otázky novinárov a médií ohľadom štvordňovej zahraničnej cesty. "Ak by ktokoľvek slušne prišiel a opýtal sa na č
okoľvek súvisiace s aktivitami ministerky na konferencii UNESCO, odpovede dostane," uvádza rezort s tým, že v tomto prípade išlo o drzú a neslušnú formu, kde sa navyše títo ľudia ani n
epredstavili a snažili sa nasilu dostať ministerke do auta.

Podľa rezortu kultúry ide o mafiánske praktiky 

"Je to hanba, ktorú slovenskí občania robia v zahraničí, cirkus aký poznáme z čias Igora Matoviča, pred očami organizátorov medzinárodnej konferencie a účastníkov z celého sv
eta," tvrdí rezort kultúry, podľa ktorého títo ľudia cielene sledujú každý jeden krok ministerky Šimkovičovej.
"Doslova sliedia a poľujú ako na korisť. Sú to mafiánske praktiky. Sledovali takýmto spôsobom aj aktivity ministrov bývalej vlády? Sliedili takto po ministerke Milanovej či Hronc
ovej?" uzatvára rezort.
Ministerka vystúpila na konferencii UNESCO v panelovej diskusii o kvalitnom celoživotnom vzdelávaní v kultúre prostredníctvom kultúrnej rozmanitosti.
"Kultúrne vzdelávanie je dôležitou súčasťou celoživotného vzdelávania. Umenie a kultúra tvoria základ pre zachovanie našej identity ako národa, no v neposlednom rade aj našej 
ľudskosti. Preto vnímam ako mimoriadne dôležité, aby sme kultúrnemu vzdelávaniu venovali adekvátnu pozornosť aj u nás," uviedla v prejave Šimkovičová.
Konferencia UNESCO, na ktorej sa Šimkovičová zúčastnila, sa končí už dnes, no vláda schválila ministerke pracovnú cestu až do soboty 17. februára. To kritizovali politici z hnutia Slovensko, podľ
a ktorých bude mať Šimkovičová súkromný program.

Šimkovičovej napadnutie v Abú Zabí má dohru: Rezort vnútra hovorí o zásadnej zmene

Na celú vec citlivo reaguje naše ministerstvo vnútra, pod ktoré spadá Úrad pre ochranu ústavných činiteľov. Je dosť možné, po incidente sa budú meniť pravidlá.
"Incident sa odohral v Abú Dhabí dnes po 12.00 h miestneho času, keď sa pani ministerka chcela presunúť z miesta konania medzinárodnej konferencie UNESCO na ďalší praco
vný program. Pri aute ju čakali dvaja slovensky hovoriaci muži s mikrofónom a kamerou. Jeden z mužov sa jej chcel natlačiť do auta, pričom sa jej pýtal na jej údajne LUXUSNÚ C
ESTU," uviedlo ministerstvo.
Opakovane jej pritom neodpovedali, z akého média či inštitúcie sú. Muž s mikrofónom údajne iba opakoval, že je zástupcom daňových poplatníkov.
"Muž, ktorý sa očividne triasol jej na to po niekoľkých výzvach odpovedal, že zastupuje daňových poplatníkov. Išlo o veľmi nepríjemnú situáciu, pretože nebolo možné vylúčiť, či 
nejde o muža so psychickou poruchou vzhľadom na to, že sa skutočne po celý čas triasol," upozornili.
Zasiahnuť musel jeden z členov delegácie, keďže sa nedal vylúčiť možný fyzický útok.  "Je však zrejmé, že celá táto akcia je zorganizovaná, pretože dvaja muži dnes v Abú Dhabí vyhľada
li verejnosti neznámu delegátku z ministerstva školstva medzi viac ako 900 ľuďmi a dávali jej otázky o programe ministerky Šimkovičovej," dodal rezort.
"V tejto súvislosti chceme zdôrazniť, že ministerka kultúry SR Martina Šimkovičová je v Abú Dhabí pracovne na riadnej služobnej ceste a zastupuje Slovenskú republiku. Vulgárne
správanie, osobné útoky a doslova šikanu, ktorú musí dennodenne znášať považujeme za absolútne neprípustný spôsob politického boja a absolútne nevhodné správanie voči Ž
ENE," utavreli.
Ministerka je podľa vyjadrenia rezortu kedykoľvek pripravená odpovedať na otázky, zdôraznili však, že v tomto prípade išlo o drzú a neslušnú formu, kde sa navyše títo ľudia ani nepredstavili a sn
ažili sa nasilu dostať ministerke do auta. "Je to hanba, ktorú slovenskí občania robia v zahraničí, cirkus aký poznáme z čias Igora Matoviča, pred očami organizátorov medzinárodnej 
konferencie a účastníkov z celého sveta," tvrdí rezort kultúry.
Otázka však znie, ako sa k dvojica tak blízko k ministerke vôbec dostala. S otázkami sme sa preto obrátili na slovenské ministerstvo vnútra, pod ktoré spadá aj Úrad pre ochranu ústavných činiteľo
v a diplomatických misií. „Počas zahraničnej služobnej cesty pani ministerky v Abú Zabí zabezpečovala ochranu pozývajúca krajina,“  uviedol pre Topky.sk rezort vnútra.
V budúcnosti by to však mohlo byť inak a úlohu v tom hrá práve skúsenosť Šimkovičovej v Abú Zabí. „Uvedený incident evidujeme a do budúcna prehodnocujeme poskytovanie ochrany i 
počas zahraničných služobných ciest všetkých určených osôb,“ uviedli.

Zdroj: topky.sk (1), (2) / InfoVojna

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Zpět na seznam
 

36. Lenka Drobná vyrábí jako svůj absolvenstký…  
10:00 | 16.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Lenka Drobná vyrábí jako svůj absolvenstký projekt šestidílný animovaný seriál pro nejmenší - Fyzika pro děti. Mrkněte na malou ochutnávku.https://youtu.be/c-P2-N2c1Fo Fyzikální  ústav  v Op
avě  Slezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Lenka Drobná vyrábí jako svůj absolvenstký… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

37. V letošní roce plánuje #VKOL vydat…  
11:37 | 16.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Vědecká knihovna v Olomouci SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V letošní roce plánuje #VKOL vydat reprezentativní publikaci představující veřejné knihovny Olomouckého kraje. Textové části budou doplněny o bohatou fotografickou přílohu, kterou v těchto dne
ch připravuje fotograf Jindřich  Štreit . Svým fotoaparátem se snaží zachytit nejen veřejné prostory knihoven, ale také jejich zákulisí a jednotlivé profese.Jak takové focení probíhá, přiblíží fotky z n
ávštěvy Městské knihovny v Přerově a Obecní knihovny v Prosenicích. Všem zúčastněným děkujeme za vstřícnost.Městská knihovna v Přerově Knihovna Prosenice

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
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Zpět na seznam
 

38. Už zítra se na vás na naší fakultě � těšíme na…   
12:08 | 16.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Už zítra se na vás na naší fakultě � těšíme na Dni otevřených dveří ! Budeme tady pro vás od 10 do 16 hodin �. Přijďte se seznámit s našimi studijními programy a prohlédnout si zázemí fakult
y. Program najdete v příspěvku níže �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

39. Již před nějakou dobou vznikl na naší univerzitě…  
14:53 | 16.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Již před nějakou dobou vznikl na naší univerzitě portál Kompas kyberbezpečnosti, který vám pomůže se zorientovat v oblasti bezpečného chování na internetu.Na adrese https://bezpecnost.slu.cz 
najdete mnoho užitečných rad, návodů a tipů, díky kterým se budete moci pohybovat v prostředí internetu bezpečně a bez obav z toho, že přijdete o nějaká data, že je vyzradíte nevhodným osobá
m, nebo že se vlastní neopatrností připravíte o peníze.V příštích týdnech vám také představíme Videokurzy bezpečnosti, kde se dozvíte základní informace o tak důležitých pojmech jako jsou: malw
are, hesla, Wi-fi, atd.Více se můžete dozvědět na našem webu:https://www.slu.cz/slu/cz/aktuality/5/2042

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slu (1x)

Zpět na seznam
 

40. Ostrý vzkaz pro Mikuláška před premiérou v RFA: Když mi dá pusu, nevím, jestli mi neujede ruka, varuje
Török  

18:20 | 16.02.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Ruik.cz - Články  AUTOR: Michael Pastva SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slovenský MMA bojovník Gabriel Török  si naposledy připsal rychlou výhru nad Michalem Dobiášem na turnaji RFA 14. Jeho dalším soupeřem bude jedna z nejkontroverznějších 
postav místní MMA scény Václav „Baba Jaga“ Mikulášek, který bude v RFA debutovat. Török se v živém vysílání na profilu RFA vyjádřil ke svému soupeři a k možnému scénáři, k
terý může v jejich vzájemném souboji nastat.

Václav Mikulášek je jednou z nejznámějších osobností MMA na domácí scéně. Přestože kvalitativně nikdy nepatřil k absolutní špičce, zaujal svou povahou a chováním.
Tím si vytvořil početnou základnu odpůrců, kteří mají ve zvyku ho podceňovat. „Myslím, že lidé Vaška zbytečně podceňují. I když je kontroverzní a jeho chování mi není úplně příjemné, nemyslím 
si, že je to špatný bojovník.

Má za sebou těžké zápasy, zkušené soupeře a rozhodně ho nepodceňuji. Nedívám se na to, co dělá na sociálních sítích, s kým komunikuje a jaké přešlapy měl mimo klec. Dívám se na to, co d
ělá uvnitř klece,“ řekl Török o svém nejbližším soupeři na livestreamu RFA.
Mikulášek má na kontě většinu proher na submisi, a pokud se jeho zápas dostal do pozdějších kol, nebývalo to v jeho prospěch. „Není žádným tajemstvím, že Vašek má tendenci dost často vycház
et z formy. Myslím si, že je to dáno tím, že hodně hubne to 84 kg, i když my jdeme na 88 kg.

Pro mě je to trochu nevýhoda a soupeři tím dávám výhodu, protože se bude méně trápit s váhou,“  řekl bojovník z Košic. Poprvé o sobě dal Mikulášek vědět více v zápase s Ondřejem Raškou, kte
rého udolal v 1. kole na rear-naked choke.
Kromě vyhecovaného zápasu vzbudil velkou pozornost i předzápasový staredown, na kterém dal Raškovi pusu. Török varuje, že nyní se nic podobného nestane.
„Polibky nechte Clashi a 13letým hloupým dětem, které se na něj dívají. Se mnou ne. Kdyby mi dal pusu, nevím, jestli by mi neujela ruka. Jestli chce, může mi přinést cheeseburger, ale pusu mi 
nedá,“ zakončil Slovák.
Zdroj: RFA

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)

Zpět na seznam
 

41. Stanislav Pokorný: Fotografie  
10:59 | 17.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Prazskypatriot.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V Galerii 9 se do 29. února koná výstava fotografií Stanislava Pokorného.

Stanislav Pokorný (nar. 1952) vystudoval Právnickou fakultu UK Praha a Institut  tvůrčí  fotografie  Slezské university v Opavě. Fotografie ho provází celý život. Fotografuje asi od sedmi let, kdy 
dostal od otce svůj první fotoaparát. Byl jím bakelitový Pionýr 6×6.
V roce 1982 byl přijat do tehdejšího Fondu Výtvarných umění a Svazu výtvarných umělců a stal se jedním z asi 600 fotografů tehdejšího Československa, kteří se mohli fotografií živit.
Na poli profesionální fotografie působí více než čtyřicet let. V letech 2009–2019 působil jako kurátor prestižní Nikon Photo Gallery v Praze.
Galerie 9, přízemí historické budovy vysočanské radnice, Sokolovská 324, Praha 9.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  institut (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
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Zpět na seznam
 

42. Unisféra — Dotknout se hvězd 3D  
16:01 | 17.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prodej vstupenek.
Více informací o Unisféře.
Program na únor 2024

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Zpět na seznam
 

43. Zájemci, kteří uvažují o studiu na naší fakultě,…  
16:11 | 17.02.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Zájemci, kteří uvažují o studiu na naší fakultě, jejich rodiče nebo třeba jen zvědavci - ti všichni měli dnes jedinečnou příležitost prohlédnout si budovu naší fakulty v rámci Dne otevřených dveří. �
Po úvodní řeči a přivítání v aule byly připraveny prezentace jednotlivých studijních programů, které pro příští rok Fakulta veřejných  politik  otevírá. � Návštěvníci si mohli prohlédnout učebny i 
specializované výukové místnosti, seznámit se s podmínkami přijímacího řízení a především se na cokoliv zeptat. Zájem byl velký, my děkujeme všem, kteří přišli! �https://www.slu.cz/fvp /cz/akt
uality/15/1801

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (2x), veřejných (2x), politik (2x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

44. Neporažený Ziegler chce v Zimním poháru vyklidit pole. Jsem skromný, říká  
19:46 | 17.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Equichannel.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve Slatiňanech na Chrudimsku pokračoval druhým kolem desátý ročník Zimního jezdeckého poháru. V jednospřeží vyhrál stejně jako v Hradištku Jiří Ziegler, který však zatím v halové sérii pokračo
vat neplánuje. V dalších kategoriích favorité chybovali.
Čtyřicet šest spřežení odstartovalo ve slatiňanské hale Národního hřebčína Kladruby při druhém vozatajském mítinku Zimního jezdeckého poháru. Nejobsazenější soutěží byla kategorie
jednospřeží s šestnácti účastníky. Skvělou formu z Hradištka u Sadské zopakoval Jiří Ziegler, jenž zajel první i druhou jízdu bez penalizace, a navíc ve výborných časech. Vyhrál tak s téměř osmibo
dovým náskokem před domácím Vladimírem Moudrým. Třetí příčku vybojovala jedna z favoritek Kateřina Muchová, jejíž skóre zatížilo deset trestných sekund za dvě chyby v závěrečné jízdě. Po dv
ou závodech je průběžně druhá za Jiřím Zieglerem, na něhož ztrácí čtyři body. „V této hale jsem si to užil víc, hala je sice menší, ale povrch lepší než v Hradištku. Tam šlo vymýšlet i nějaké varianty,
zatímco tady to bylo pro většinu stejné a bylo to hodně o rychlosti,“ zhodnotil Jiří Ziegler. V seriálových startech však již pokračovat neplánuje. „Jsem skromný a asi mi to již bude stačit. Pokračovat 
budu pravděpodobně až tady ve Slatiňanech při prvních drezurně-parkurových závodech na venkovním kolbišti. Pak máme samozřejmě v plánu Rudolfův pohár v Kladrubech nad Labem,“ konstato
val dvojnásobný vítěz letošního Zimního jezdeckého poháru jednospřeží.
Mezi čtrnácti páry předvedl nejlepší první jízdu Martin Kastner, jemuž takzvaně šlapal na paty Petr Myslík. Ten zajel i napodruhé bez penalizace a čekal tak, pod jak velký tlak se dostal jeho hlavní 
soupeř. Kastner se sice jedné chybě neubránil, ale nakonec mu to na triumf o necelé čtyři vteřiny stačilo. Na pomyslných stupních vítězů opět nechyběl Vladimír Moudrý, a to i přes tři shozené míčk
y. „Kromě Petra Vlašice tu byli snad všichni pravidelní účastníci halových soutěží dvojspřeží. Těm, co to standardně jezdí dobře, tak se dnes moc nedařilo a nám to naopak vyšlo. Trasa byla
fajnovější než v Hradištku, velké přejezdy mým koním docela sedí,“ zmínil v živém on-line přenosu EquiTV Martin Kastner. „Nechtěl jsem dnes nic pokazit, jelikož v Hradištku jsme měli v prvním kol
e dva míčky a bylo to již prohrané. Tentokrát jsem jel spíš na jistotu a pak postupně zrychloval,“ doplnil vozataj, který by měl zabojovat o další body až při čtvrtém kole v Tlumačově a následně běhe
m finále v Královicích. Kastner i Myslík mají aktuálně oba šestnáct bodů. S jednobodovou ztrátou je za nimi v pohárovém žebříčku Zdeněk  Jirásek .
Do královské kategorie čtyřspřeží nastoupilo šest účastníků a dařilo se především těm domácím. Velkou smůlu měl Jaroslav Jandl, jenž si připsal hned v úvodu třicet trestných sekund, a i když při d
ruhém startu byl nejlepší, ztrátu již nebylo možné dohnat. Skončil tak třetí za Petrem Novákem a Vladimírem Dlouhým. Ten si dvěma vyrovnanými jízdami dojel pro vytoužené vítězství. „To, že jsme 
vyhráli, je i pro mě překvapení, jelikož čtyřspřeží nezapřaháme pravidelně. Pro nás je to skvělý start do sezony, lepší jsme si nemohli přát. Měli jsme však štěstí, že soupeři měli v prvním kole více c
hyb. Řekli jsme si, že první kolo pojedeme na jistotu, jelikož nemáme tolik zkušeností. Druhé se pak vydařilo podobně. Nyní se však již budeme soustředit na přípravu pro venkovní sezonu,“ shrnul V
ladimír Dlouhý, jemuž v žebříčku patří sdílené čtvrté místo s Robertem Moravcem a vítězem z Hradištka Petrem Vlašicem. Dvanáct bodů má třetí Libor Kurka, druhý je s patnácti Jaroslav Jandl a še
stnáct bodů stačí na vedoucí pozici Milanovi Domesovi.
Kompletní žebříčky najdete na webu www.jezdeckypohar.cz, kde jsou také informace o dalších mítincích. Zimní jezdecký pohár pokračuje již za týden v Královicích u Slaného druhým parkurovým k
olem, příští vozatajský závod proběhne 2. března v Tlumačově.

Galerie
×
Autor snímku:
Informace o závodech koňských spřežení
Počet fotografií: 4
Podobné články
Závody spřežení Zimní jezdecký pohár Slatiňany
14. 2. 2024  Redakce Equichannel
Národní hřebčín bude 17. února hostit v jezdecké hale Na Rembáni ve Slatiňanech druhé kolo Zimního Jezdeckého poháru spřežení.
Informace o závodech koňských spřežení
Domes odstartoval boj o trojici zimních pohárů. Úvod mu vyšel jen částečně
4. 2. 2024 Tisková informace
Reprezentant Jezdeckého klubu M+M Pastviny je fenomén Zimního jezdeckého poháru spřežení. Jako jediný pravidelně startuje ve všech třech seriálových…
Informace o závodech koňských spřežení

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  zdeněk (1x), jirásek (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Neporažený Ziegler chce v Zimním poháru vyklidit pole. Jsem skromný, říká ( Jezdci.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Zpět na seznam
 

45. Vezměte dalekohled a hledejte explodující kometu. Nejlepší podívaná je na dohled  
20:44 | 17.02.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Věda a školy  AUTOR: Filip Šára SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Na večerní i ranní obloze lze nyní v souhvězdí Ještěrky sledovat jasnou periodickou kometu 12P/Pons-Brooks. Kometa se zhruba 70 let trvající oběžnou dráhou ve Sluneční soustavě se v násle
dujících týdnech přesune výhradně na večerní oblohu a bude pozorovatelná do konce dubna malými triedry, na tmavé obloze bude dokonce za hranicí viditelnosti pouhým okem. Tato „sopečná“
kometa je také známá svými častými výbuchy.

Již loni jsme informovali, že se k nám kometa 12P/Pons-Brooks po sedmi desetiletích opět blíží. A že se jedná o tzv. kryovulkanické těleso – zjednodušeně řečeno o „studenou sopku“.
Samotný kryovulkanismus je zvláštní druh sopečné činnosti, při němž dochází k výronům chladné hmoty na povrch tělesa.
Kometární exploze z důvodu překotné kryovulkanické aktivity na jejím jádře, když se zahřívá v obdobích okolo průletů kolem Slunce, jsou provázeny náhlými zjasněními.
„To by mohlo způsobit, že kometa i v následujících týdnech ještě více zjasní a bude viditelná snáze i očima,“ poznamenal Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě . Instituc
e na kometu upozornila v aktuálním článku.

K Zemi se blíží vulkanicky aktivní kometa. Rostou jí „rohy“

Jak sdělil Novinkám, sám kometu s jádrem o průměru cca 17 kilometrů pozoroval a fotografoval tento týden ve čtvrtek z východního Slovenska.
Foto: Petr Horálek/FÚ v Opavě
Kometa 12P/Pons-Brooks na obloze za měsíčního svitu 15. února 2024

V březnu ji můžeme najít i bez dalekohledu
Nejlepší období pro pozorování komety nastane podle odborníků v březnu a v první polovině dubna, kdy ji najdeme menšími dalekohledy, jak se pozvolna pohybuje souhvězdími Andromedy, Ryb a 
Berana.
Aktuální polohu tělesa nám odhalí web In the Sky.net.
Kometa se nyní pohybuje souhvězdím Ještěrky a 21. února vstoupí do západního cípu souhvězdí Andromedy, kterým bude putovat do 14. března. Právě v tomto období bude nejsnáze vyhledatelná
na večerní obloze, navíc po 25. únoru přestane rušit svým svitem Měsíc a kometu půjde vyhlížet mimo města na tmavé obloze.
Mezi 15. a 26. březnem bude kometa prolétat severovýchodním cípem souhvězdí Ryb a v tom období už by mohla být vidět i pouhýma očima jako slabá mlhavá skvrnka – na bezměsíčné obloze dal
eko od měst.
Foto: Petr Horálek/FÚ v Opavě/Stellarium
Mapa dráhy komety 12P/Pons-Brooks od 22. února do 17. dubna
V současnosti má kometa jasnost asi 6,5 magnitudy a v průběhu března a dubna dosáhne ještě lepší úrovně viditelnosti: až 4,5 magnitudy. Jako hranice viditelnosti pouhým okem se obvykle uvádí j
asnost 5-6 magnitud.

Velmi fotogenický např. bude její průlet pod galaxiemi M31 v Andromedě (8. března) a M33 v Trojúhelníku (22. března; naneštěstí za svitu Měsíce).
Úplně nejfotogeničtější podívaná se má odehrát 10. dubna, kdy kometa ve večerních hodinách proletí úhlově blízko mladého Měsíce a planet Jupiter a Uran.
Foto: Petr Horálek/FÚ v Opavě/Stellarium
Seskupení komety 12P/Pons-Brooks, Měsíce, Jupiteru a Uranu 10. dubna 2024
Přísluním, tedy nejbližším místem od Slunce při návratu k naší hvězdě, kometa 12P/Pons-Brooks proletí 21. dubna, a to ve vzdálenosti 116,8 milionu km. Trvá jí tedy pravidelně takřka 71 let, než Sl
unce na své dráze plně obkrouží.
K Zemi se nejvíce přiblíží 2. června, kdy bude od naší planety vzdálena 232 milionů km. V té době už ale kometu z našeho území neuvidíme – zhruba od 18. dubna bude příliš nízko nad západním o
bzorem, aby se dala snadno vyhledat, a poté se přesune na jižní nebeskou polokouli.

Objev komety 12P/Pons-Brooks

Kometu 12P/Pons-Brooks objevil 12. července 1812 francouzský astronom Jean-Louis Pons (1761–1831). Nezávisle na tom byla kometa později nalezena i dalšími astronomy a měsíc po objevu, 1
3. srpna 1812, již byla pozorovatelná pouhýma očima. Do konce srpna toho toku byl hlášen ohon dlouhý o délce dvou stupňů. Krátce po jejím objevu bylo zjištěno, že kometa je periodická.
Německý astronom Johann Franz Encke (1791–1865), rovněž objevitel komet, určil definitivní dráhu komety s periodou 70,68 roku. Předpověděl tak návrat komety v letech 1883–84.
Foto: Gerald Rhemann/www.astrostudio.at
Kometa 12P/Pons-Brooks 2. února 2024
Druhé jméno ve svém názvu kometa nese po britském astronomovi Williamu Robertu Brooksovi (1844–1921), který ji znovuobjevil 2. září 1883 a určil, že jde o kometu objevenou Ponsem v roce 18
12.
Toho roku kometa prošla velmi výrazným výbuchem a skokově zjasnila v nocích 21.–23. září 1883 až patnáctkrát (z 11. magnitudy na 8. magnitudu).
Zpětně se také ukázalo, že kometu pravděpodobně pozorovali čínští astronomové v letech 1385 a 1457 a možná i v letech 1313 a 1668, či dokonce v září roku 245 n. l. – není to však definitivně po
tvrzeno.

Výbuchy komety
Konkrétně v průběhu současného návratu kometa prošla hned několika výbuchy – vzplanula více než minule v roce 1954. Dne 20. července 2023 zjasnila prakticky 100krát (ze 17. na 11. magnitud
u), 5. října 2023 zjasnila 40krát (z 15. magnitudy na 11. magnitudu), dále zjasnila i 1. a 14. listopadu 2023, 14. prosince 2023 a naposledy 18. ledna 2024, kdy se také díky explozi stala pozorovatel
nou už malými dalekohledy.

K Zemi letí čerstvě objevená kometa

„Při nejsilnějším zjasnění současného návratu 20. července 2023 bylo pravděpodobně do okolí jádra komety vychrleno asi 10 miliard kilogramů ledoprachového materiálu, který na čas vytvořil zjev 
komety připomínající podkovu nebo populární fiktivní kosmickou loď Millenium Falcon ze série Hvězdných válek,“ poznamenal Horálek.
Foto: Juan lacruz
Podivně vypadající hlava komety 12P/Pons-Brooks po výbuchu 20. července 2023
Začalo se jí loni v létě zároveň říkat „kometa s rohy“ nebo „ďábelská kometa“. V současnosti ale už takto nevyhlíží.
Za zmínku ještě stojí, že zatímco jasná hlava komety je snadno pozorovatelná už nyní v malých triedrech a v následujících měsících bude zřejmě viditelná očima, ohony komety jsou slabé. Prašný o
hon se kvůli poloze komety vůči Zemi zatím příliš neukazuje, iontový je na snímcích poměrně nápadný a často se mění.
Důvodem je interakce plynu v tomto ohonu se solárním větrem, který je teď značně proměnlivý kvůli vysoké sluneční aktivitě.
„Zda bude ohon také viditelný očima, ukáže čas,“ uzavírají astronomové.

Bolid prozářil oblohu nad Středozemním mořem
Na území Německa dopadly meteority. Čeští astronomové je pomohli najít
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KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vezměte dalekohled a hledejte explodující kometu. Nejlepší podívaná je na dohled ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );
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